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یادداشتورزشی

خوبشدکه»کیروش«خداحافظیکرد

سرمربی پرتغالی »پیشین« تیم ملی، با انتشار پستی که بوی 
خداحافظی می داد در اینستاگرام و توئیتر، منشا اثرات خیری 

در فوتبال ایران شد و گره هایی را باز کرد.
کلاف ســردرگم تیم ملی فوتبال بزرگســالان ایران یا همان 
»یوزها« با خداحافظی کارلوس کی روش کمی باز شد و حالا 
می شود بهتر درباره وضعیت این تیم حرف زد. نخست این که 
باز هم سبک مدیریت ایرانی در فوتبال، گل کاشت و برای حل 
یک مشــکل و مساله خاص، »بهترین شیوه« را به کار گرفت! 

»آن قدر صبر کن تا مشکل خود به خود حل شود«.
تا دیروز هر وقت بحث تیم ملی به میان می آمد و از سرمربی 
بعدی این تیم پرسیده می شد، پاسخ شفاف و روشنی از سوی 
مدیران فدراسیون فوتبال شنیده نمی شد و آن ها هم چنان پشت 
برخی اسامی مثل کی روش و برانکو پنهان می شدند. البته این 
اواخر چند اسم دیگر مثل بیلسا و خمز و مورایس هم از گنجه 

درآورده بودند تا داستان خیلی هم تکراری و ملال آور نشود.
جالب این که بیش تر گزینه های مطرح شده هم همین حوالی 
مشغول به کارند که نشان می دهد مرغ خیال مدیران فدراسیون 
فوتبال ایران آنقدرها هم که فکر می کنیم بلندپرواز نیست؛ شاید 

اصلا نمی تواند پرواز کند، شاید فقط »مرغ« است.
تا دیروز، کارلوس کی روش، خوب یا بد، استخوان لای زخمی 
بود که فدراسیون فوتبال نه دلش می آمد به آن دست بزند و نه 
دوست داشت که دوامش را ببیند. هرچه بود، تا وقتی تکلیف 
کی روش معلوم نشده بود،  فدراسیون فوتبال می توانست پشت 
دیوارش قایم شود کما این که وزیر ورزش و جوانان هم بعد از 
جام جهانی و حذف دوباره ایران، از تصمیم احتمالی فدراسیون 
بــرای ابقای کی روش حمایت کرده بود و ظاهرا کی روش یک 
گزینه در دســترس و یک آلترناتیو تاحدودی مطمئن برای 
فدراسیون فوتبال بود. حالا اما، مدیران فدراسیون فوتبال مثل 
بندبازی هســتند که یکی از بندهای زیر پای شان پاره شده و 
بین زمین و هوا معلق هستند. دیگر نمی شود به کی روش فکر 
کرد و چه خوب که مرد پرتغالی تکلیف ما را روشن کرد. چه از 
کی روش خوشمان بیاید و چه از او متنفر باشیم، او سال ها در 
ادامه در صفحه 7
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اوجی:
امیدواریممجبوربه
وارداتبنزیننشویم

وزیر نفت گفت: ظرف دو سه ماه آینده تفاهم نامه هایی که با 
شرکت های بزرگ روسی شده است به قرارداد منجر خواهد 
شــد.   جواد اوجی در جمع خبرنگاران در حاشیه جلسه 
هیئت دولت گفت: وزارت نفت هم در ایام دهه فجر و هم 
تا پایان امسال پروژه های خیلی خوب و بزرگی را در دولت 

سیزدهم افتتاح می کند، از جمله پالایشگاه...

خطر»آبکیشدن«
خدماتسـلامـت
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گزارش صبح امروز از هفت اقدام مشکوک باکو علیه ایران؛

فرصتی برای رویکرد خصمانه علی اف
سیاسی:  ســرویس 
بعــد از وقــوع حادثــه 
ســفارت  به  حمله  تلخ 
آذربایجــان  جمهــوری 
که منجر به کشــته شدن 
افسر  عسگروف«،  »اورخان 
امنیتی جمهوری آذربایجان 
و زخمی شــدن دو مامور 
دیگر این سفارت شد. ایران 
سریعا یک سیاست شفاف و تعاملی را 
برای مدیریت این موضوع پیش گرفت. 
تمام تصاویر در اختیار رسانه قرارگرفت 
و به سرعت نهادهای سیاسی، انتظامی 

و قضایی واکنش نشان دادند. 
از همین رو وزارت خارجه ایران با برقراری 
تماس با دستگاه دیپلماسی آذربایجان، 
تلاش ها را برای عدم تبدیل شدن رخداد 
به یک بحران دیپلماتیک آغاز کرد. سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران نیز 
با برقراری تماس تلفنی با الهام علی اف، 
همتای آذری خــود از بر ضرورت عدم 

سواستفاده از ماجرا تاکید کرد.
اما آن سوی مرز در باکو از همان احظه 
اول شرایط بسیار متفاوت شکل گرفت 
و هرچــه در ایــران مواضع به ســمت 
تنش زدایی پیش میرفت در طرف مقابل 
واکنش ها تماما تنش زا و لحظه به لحظه 

تندتر رقم می خورد.
شاید بعد از رخدادهای اخیر در منطقه 
قفقاز بتوان ایــن روند را هم ادامه ای بر 
سیاست جدید باکو دانست. رویکردی 
بــا طــرح رویاپردازانــه ایجــاد دالان 
گرانیگاهِ  شــد.  آغاز  »زنگزور-لاچین« 
شــروع تنش های اخیر را می بایست به 
درگیری های میان جمهوری آذربایجان 
و ارمنستان شــهریور ماه امسال ارجاع 
دارد. یعنی زمانی که مشــخص شد که 
این بــار بر خلاف ســال ۲۰۲۰ کانون 
تمرکز حملات جدید باکو منطقه قره 
باغ کوهستانی نبوده بلکه جنوب خاک 
ارمنستان کانون تمرکز قرار گرفته است. 
یعنی محلی که مرز باقی مانده ارمنستان 

با ایران را شامل می شود.
بعد از این حملات بود که تمامی نگاه ها 
به سوی هدف گذاری الهام علی اف برای 
اجرایی کــردن طرح »دالان بین المللی 
تورانی« با حمایت ترکیه و اسرائیل جلب 
شــد. برای ایران آشکار شد، باکو قصد 
داشت و دارد با همراهی متحدان خود 
دالان »زنگزور- لاچین« یعنی شــاه راه 
ارتباطی برای پیوند آسیا و اروپا را کنترل 

کند.
منطقه زنگزور در شرق ارمنستان و در 
محدوده استان »سیونیک« یعنی کانون 
حملات جدید ارتــش آذربایجان قرار 
دارد. اساسا ســیونیک از شرق توسط 
جمهوری آذربایجان و از غرب توســط 
نخجوان احاطه شــده است و فقط مرز 
۴۴ کیلومتری از جنــوب با جمهوری 
اســلامی ایران دارد. این منطقه نه تنها 
برای باکو و ایروان بلکه برای ایران دارای 

اهمیت استراتژیک ویژه است. 
در صورت کنترل باکو بر این استان، عملا 
بخشی از راه ارتباطی ایران با ارمنستان 
و بــه تبع آن ارواســیا و اروپا در اختیار 
آذربایجان و متحدان اش قرار می گیرد. 
این مسیر محل سالانه میلیون ها دلار 
تجارت خارجی ایران با همســایگان و 
حتی کشــور های اروپایی است. اساسا 

کنترل باکو بر استان سیونیک می تواند به 
کانون برای حضور نظامی اسرائیل در مرز 
شــمالی ایران در منطقه زنگزور تبدیل 
شود. کنترل این منطقه موجب خواهد 
شد که آنکارا و باکو دست بالا را در زمینه 
انرژی و ترانزیتی نسبت به تهران داشته 
باشند. هدف گذاری علی اف برای ایجاد 
این کریدور، به ســرعت زنگ های خطر 
را برای ایــران به صدا در آورد. تهران به 
تکاپو افتاد تا مانع اجرایی شدن این نقشه 
شوم در مرز های شمالی خود با ارمنستان 
شود. واکنش ایران به نقشه تحریک آمیز 
الهام علی اف از هشدار های دیپلماتیک، 
تا برگزاری رزمایش و تقویت مناسبات 
با ارمنستان را شامل شد که البته همین 
امر، موجبات افزایــش حملات لفظی 

علی اف علیه تهران را به همراه داشت.
هفت اقدام مشکوک باکو علیه ایران

امــا اقدامات باکو بعد از حادثه حمله به 
سفارت چه بود:

نخســت؛ اصرار بر تروریســتی خطاب 
کــردن رخداد: از دقایــق آغازین وقوع 
حمله به ســفارت، مقام های باکو از واژه 
معنادار »اقدام تروریستی« در توصیف 
رخداد بهــره گرفتند. الهــام علی اف، 
وزارت خارجه، اعضای پارلمان و تمامی 

بر  آذربایجان  رســانه های جمهــوری 
تروریستی بودن حادثه تاکید کردند. در 
ادامه با وجود گفتگو های انجام گرفته از 
سوی مسئولان ایرانی، همچنان این رویه 
ادامه دارد. به کار بردن لفظ »تروریستی« 
برای چنیــن رخــدادی، توهین های 
معنادار، بلکه حکایت از کوبیدن باکو بر 

طبل تنش حداکثری با تهران است.
دوم؛ تخلیه شبانه سفارت: خلف خلف اف، 
معاون وزیر خارجه جمهوری آذربایجان، 
در ۳۰ ژانویــه / ۱۰ بهمــن، از »تعلیق 
فعالیت ســفارت در تهران، ضمن ادامه 
فعالیت کنسولگری آذربایجان در تبریز« 
خبر داد. این اظهارات در شــرایطی بود 
که شــب قبل )۹ بهمن( فیلم هایی از 
تخلیه شبانه سفارت جمهوری آذربایجان 
در تهران نیز منتشر شده بود. همزمان 

با این اقــدام، وزارت خارجــه باکو، در 
بیانیه ای اعلام کرد: »از ایران انتظار داریم 
این حادثه تروریستی را به صورت شفاف 
بررســی کرده و »ســازمان دهندگان« 
این عملیات تروریســتی را معرفی و در 
دادگاهی عادلانه و شفاف محاکمه کند«

ســوم؛ فراخوان برای بازگشت اتباع از 
ایــران: گام بعدی باکــو در دمیدن بر 
آتش تنش با تهران، صدور بیانیه برای 
بازگشــت اتباع خود از ایران بود. وزارت 
خارجه جمهــوری آذربایجــان در ۳۱ 
ژانیوه )۱۱ یهمن( طی بیانیه ای، در مقام 
توصیه به شهروندان دارای تابعیت این 
کشــور از خودداری از سفر به ایران، به 
دو دلیل اشــاره کرد: »وضعیت بی ثبات 
ایران« و »حمله تروریســتی« صورت 
گرفته به هیئت دیپلماتیک آذربایجان 
در ایــران. این بیانیه ضمن هشــدار به 
این که بهتر است سفر های غیرضروری 
در چنین شرایطی انجام نشود، از اتباع 
خود که فعلا در ایران هستند، خواست 
محتاط باشند و تدابیر امنیتی و ایمنی 

را رعایت کنند.
چهارم؛ رفتار توهین آمیز به دژبانان ارتش 
در تشییع جسد افسر امنیتی آذربایجانی: 
دیگــر گام تنش زای باکــو، در ماجرای 

تشییع جسد افسر امنیتی کشته شده 
آذری، همراه با دو زخمی اهل این کشور 
اتفاق افتــاد. ماجرا از این قرار بود دولت 
جمهوری آذربایجــان به منظور انتقال 
جســد »اورخان عســگروف« و انتقال 
دیگر کارمندان ســفارت به آذربایجان، 
هواپیمایی به تهران فرستاد. در حالی که 
نیرو های دژبان ارتش درحال حمل جسد 
آذربایجان  کارمند ســفارت جمهوری 
بودند، نیرو های اعزامی این کشور برای 
تحویل گرفتن تابوت، رفتاری توهین آمیز 
را با دژبانان ایرانی داشتند. حتی در یکی 
از موارد، دژبان ارتش هل داده می شود! 
انتشــار ویدئــو این رخــداد، موجی از 
واکنش های شدیداللحن کاربران ایرانی 

را به همراه داشت.
پنجم؛ هجمه رسانه ای و تبلیغاتی بزرگ 

علیه تهران: همزمان با تمامی گام های 
مذکــور، در چند روز گذشــته هجمه 
رسانه ای و تبلیغاتی ضدایرانی رد کشور 
جمهوری آذربایجان رد سطحی گسترده 
در جریان بوده است. مهم ترین نمود آن 
در اظهارات، الله شوکور پاشازاده، آخوند 
درباری الهام علی اف قابل مشاهده است 
که در ادعا هایی واهی از اسارت آذری ها 
در استارت فارس ها ســخن می گوید. 
حجم هجمه رســانه ای به اندازه ای بود 
که حتی سایت رسمی سرویس امنیت 
دولتی آذربایجان، در نقد رویه در پیش 
گرفته شده از سوی رســانه ها زبان به 
انتقاد این ســرویس به ســازمان های 
رسانه ای این کشــور در مورد غیرقابل 
قبول بودن انتشــار اطلاعات درباره این 
حادثه بدون مراجعه به مقامات دولتی 

هشدار داده است.
ششــم؛ عملیات ضد شبکه جاسوسی 
ایران: در اقدامی عجیب، نیرو های امنیتی 
جمهوری آذربایجان در ۳۱ ژانویه ۲۰۲۳ 
)۱۱ بهمن ۱۴۰۱( از آغاز عملیاتی تحت 
عنوان »ضد شــبکه جاسوسی ایران« 
خبــر دادند. بر اســاس ادعــای وزارت 
کشور جمهوری آذربایجان، این عملیات 
گسترده در شهر باکو و دیگر شهر های 
این کشــور ادامه دارد. پلیس جمهوری 
آذربایجان مدعی است که در چارچوب 
این عملیات مراکز یک شبکه تلویزیونی 
و یک خبرگزاری هم بازرسی شده است. 
منابع وزارت کشور جمهوری آذربایجان 
مدعی اند که تا کنون ۷ نفر طی عملیات 
پلیس بازداشت و تحویل دادگاه شده اند.

هفتم؛ شــکایت از ایران به سازمان های 
بین المللی!: واپســین تحرک تنش زای 
جمهوری آذربایجان علیه ایران تا لحظه 
تنظیم نوشتار حاضر، شکایت این کشور 
از ایــران در مجامــع بین المللی بوده 
اســت. امروز )اول فوریــه / ۱۲ بهمن( 
وزارت خارجه جمهوری آذربایجان طی 
بیانیه ای، اعلام کرد کــه در ۲۷ ژانویه 
برای  درخواســت هایی  اسنادی حاوی 
محکومیت بین المللی حمله تروریستی 
به ســفارت جمهــوری آذربایجان در 
جمهوری اســلامی ایران، شناســایی 
و مجازات ســریع ســازمان دهندگان و 
عاملان این اقدام تروریستی و همچنین 
تحقق تعهدات ناشی از کنوانسیون وین 
در مورد روابط دیپلماتیک، برای تصویب 
به ســازمان ها و پلتفرم های بین المللی 

مربوطه ارائه شد.

منطقه زنگزور در شرق ارمنستان و در محدوده استان »سیونیک« 
یعنی کانون حملات جدید ارتش آذربایجان قرار دارد. سیونیک از 
شرق توسط جمهوری آذربایجان و از غرب توسط نخجوان احاطه 

شده است و فقط مرز ۴۴ کیلومتری از جنوب با ایران دارد

,,

خاندوزی: در شفاف ترین حالت ممکن در زمینه مولدسازی اطلاع رسانی می کنیم
وزیر اقتصاد گفت: اگر ایرادات فنی و تخصصی 
در مولدسازی وجود داشته باشد خود شورای 
عالی هماهنگی سران ســه قوه آن ها را در 
مصوبات جدیدش به عنوان اصلاحیه لحاظ 
خواهد کرد و در شفاف ترین حالت ممکن 
اطلاع رسانیِ بدون نگرانی از عدم شفافیت، 

انجام خواهد شــد.  احســان خاندوزی در 
حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: با توجه به مجموع تراز 
تجاری مثبت کشور که بیش از ۲۰ میلیارد 
دلار در ده ماهه امســال اســت، در تامین 
ارزهای لازم برای تجارت و واردات رســمی 

کشور هیچ مشکل و محدودیتی از سمت 
بانک مرکزی وجود ندارد. وی افزود: امیدوارم 
با تزریق این منابع به تولیدکنندگان و اینکه 
فعالان اقتصادی بتوانند به ارز در سامانه نیما 
دستیابی پیدا کنند ما از دوره آشوب در حوزه 

ارزی به دوره ثبات قدم بگذاریم.

اوجی: امیدواریم مجبور به واردات 
بنزین نشویم

وزیر نفت گفت: ظرف دو ســه ماه آینــده تفاهم نامه هایی که با 
شرکت های بزرگ روسی شده است به قرارداد منجر خواهد شد.

  جواد اوجی در جمع خبرنگاران در حاشــیه جلسه هیئت دولت 
گفــت: وزارت نفت هــم در ایام دهه فجر و هم تا پایان امســال 
پروژه های خیلی خــوب و بزرگی را در دولت ســیزدهم افتتاح 
می کند، از جمله پالایشگاه فاز ۱۴ پارس جنوبی است که ان شاءالله 

در همین ایام به  بهره برداری می رسد.
وی افزود: این پالایشگاه بالغ بر پنجاه و شش میلیون متر مکعب 
گاز در روز را فرآوری و به شبکه خطوط انتقال گاز سراسری کشور 
تزریق می کند و به این صورت پرونده احداث پالایشگاه های پارس 
جنوبی بسته می شود؛ این پالایشگاه آخرین پالایشگاه فراورش گاز 

میدان مشترک پارس جنوبی است.
وی گفت: دو پتروشیمی هم تا پایان امسال به بهره برداری می رسد 
که بالغ بر سه میلیارد دلار در این دو پتروشیمی سرمایه گذاری 

شده است.
اوجی درباره تعرفه گاز مشــترکان گاز خانگی در زمســتان سال 
جاری گفت: ما به همه مشــترکان گاز خانگــی و تجاری اطلاع 
رسانی کرده بودیم و بر اساس مصوبه مجلس  دولت  مکلف شده 
بود برای آن دســته از مشترکان که خارج از الگو مصرف داشتند 
به صورت غیریارانه ای هزینه را محاسبه کند، همچنین دولت  در 
آذر ماه مصوبه ای داد تا آن دسته از مشترکان که در سقف الگوی 

مصرف قیمت گاز مصرف می کنند، افزایش قیمت نداشته باشند 
که حدود شصت درصد افزایش قیمت نداشتند.

وزیر نفت اضافه کرد : اما امسال  زمستانی بسیار سرد و کم سابقه 
و فراگیر و ماندگار داشــتیم و جــداول مصارف در پنج اقلیم آب 
و هوایی برای ســه ماهه زمستان سال جاری تغییر کرد.  هفتاد 
درصد تخفیفی که آقای رییسی تعیین کردند شامل مشترکانی 
می شود که میزان مصرف شان در سقف جداول جدیدی که توسط 
کارشناسان شرکت ملی گاز تعریف شده است، باشد. مشترکانی که 
خارج از الگوی مصارف جدید و به صورت نامتعارف در حال مصرف 

هستند منتظر قبض های با افزایش قیمت باشند.
وی تاکیــد کرد که از اول فروردین ۱۴۰۲ هم مصوبه دولت و هم 
قانون مجلس و هم محدوده های قبلی در ســر جای خودش اجرا  

می شود.
وزیر نفت گفت: تمامی پالایشگاه های ما محصولاتشان در سطح 
یورو و اســتاندارد اســت و لحظه ای کنترل می شود. از این رو 
هیچ فرآورده ای در کشــور خارج از حد مجاز و استاندارد تولید 
نمی شود. برخی پالایشــگاه ها با اصلاح فراورشی و هزینه های 
انجام شــده محصولاتشان یورور ۵ هم هست مثل شازند اراک، 
ســتاره خلیج فارس و پالایشگاه اصفهان، که روزانه ۱۶ میلیون 
یورو ۵ تولید می کنند. هیج فرآورده غیراســتاندارد نه وارد و نه 

تولید می کنیم.
اوجی درباره واردات بنزین در ماه  آینده گفت: امیدواریم با همکاری 

که مردم دارند و تدابیر دولت مجبور نشویم بنزین وارد کنیم.
وی درباره ســقف تعریف شده برای تعرفه های مصرف مشترکان 
گاز نیز اظهار کرد: با زمســتان ســردی که داشتیم در مصرف و 
تولید رکورد داشتیم، اما مجبور به قطعی برق و گاز در ۲۶ میلیون 
مشترک نشدیم. این تعرفه ها را کارشناسان شرکت ملی گاز  تعیین 
کردند سقف الگوی مصرف و جداول تعرفه ها را تعدیل کردند و آن 
دسته که در این سقف قرار می گیرند شامل این تخفیف می شوند 
و تاکید می کنم که تعیین این جداول و تعرفه ها کاملا کارشناسی 

و منصفانه بوده است.
وزیــر نفت در پایان اعلام کرد: بیــش از هفت میدان نفتی ما به 
قرارداد منجر شــده اســت که بیش از ۴۰ درصد پیشرفت کار 
داشــتیم و بیش از ۴ میلیارد دلار هزینه شــده است و ظرف دو 
سه ماه آینده تفاهم نامه های که با شرکت های بزرگ روسی تنظیم 

شده است به قرارداد منجر خواهد شد.
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۳۰ هزار مسکن به مددجویان کمیته امداد تحویل می شود
رییس کمیته امداد امــام خمینی )ره( 
گفت: در نیمه اسفند امسال افزون بر ۳۰ 
هزار منزل مسکونی به مددجویان تحت 

پوشش تحویل می شود.
به گزارش ایرنا، ســید مرتضی بختیاری 
روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگاران 

به لزوم بررســی میزان خودکفایی های 
صورت گرفته در حوزه مددجویان تحت 
پوشش کمیته امداد اشاره کرد و افزود: 
جشــن خودکفایی را در سال گذشته و 
امســال برگزار کردیم و سال آینده نیز 

یکی از برنامه های اصلی ماست.

وی اظهار کــرد: در بودجه کمیته امداد 
برای ســال آینــده که در کمیســیون 
اجتماعی مورد تصویب قرار گرفت و در 
انتظار تصویب در کمیسیون تلفیق است، 
برای حوزه اشــتغال و مســتمری رشد 

خوبی پیش بینی شده است.

احتمال استخدام ۲0 هزار پرستار در 
 140۲

وزارت  پرســتاری  معــاون 
بهداشت با تاکید بر اینکه باید 
میان پرســتارانی که در زمان 
سخت کرونا کنار مردم بودند 
با کسانی که طرح خود را آغاز 
نکردند و یا ترک طرح کردند 
تفاوت باشــد، درعین حال از 

احتمال استخدام ۲۰ هزار پرستار در سال آتی خبر داد.
دکتر عباس عبادی ، درباره وضعیت اســتخدام پرستاران، گفت: 
وقتی مجوز اســتخدام گرفته می شود معمولا سازمان امور اداری 
و استخدامی خیلی وارد جزئیات نمی شود و تعداد استخدام مجاز 
وزارت بهداشــت را به شکل کلی اعلام می کند. ظاهرا قرار است 
برای استخدام حدود ۴۱ هزار نفر در سال آتی مجوز صادر شود که 

در همه بخش های وزارت بهداشت خواهد بود.
وی افزود: آنچه که طبق ســنوات گذشــته داشته ایم این بود که 
بین ۴۰ تا ۵۰ درصد مجموع تعداد استخدامی ها مربوط به گروه 
پرستاری بود؛ بنابراین احتمالا حدود ۱۹ تا ۲۰ هزار نفر در مجوز 

استخدامی پیش رو،   همکاران پرستار ما شانس استخدام دارند.
معاون پرســتاری وزارت بهداشــت درخصــوص وضعیت جذب 
پرستاران از کار بی کار شده فعال در دوره کرونا، اظهار کرد: برای 
این دســته از پرستاران امتیاز ویژه به ازای ماه هایی که در بخش 
کرونا فعالیت کرده باشند، در نظر گرفته می شود؛ چون باید بین 
کسانی که در دوران سخت کرونا کنار مردم بودند با کسانی که بعد 
از آن مشغول به کار شدند یا در زمان کرونا ترک طرح کردند و یا 

کلا طرح خود را آغاز نکردند، تفاوت وجود داشته باشد.
او در خصوص تعداد پرستار جذب شده در سال جاری، بیان کرد: 
امسال مقداری جذبِ باقی مانده از مجوزهای قبلی داشتیم که بالغ 
بر ۵۰۰۰ نفر بود و تعدادی تبدیل وضعیت گروه ایثارگران انجام 
شده است که تقریبا ۱۲ هزار نفر هم در این بخش تبدیل وضعیت 
شدند. ان شاءالله اگر مجوز جدید استخدامی بیاید و بتوانیم پیش 
از نوروز ۱۴۰۲ آزمون استخدامی را برگزار کنیم، اتفاق مبارکی در 

حوزه سلامت رخ خواهد داد.

 توجه ویژه آموزش و پرورش به 
بازی های تلفن همراه

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی گفت: بازی ها و نرم 
افزارهای رایانه ای و تلفن همراه مورد توجه ویژه سازمان پژوهش 

است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام و المسلمین علی لطیفی 
در خصوص بازدیــد از چهارمین رویداد تولید محتوای دیجیتال 
بسیج گفت: تولید محتوای دیجیتال و چند رسانه ای؛ بازی ها و نرم 
افزارهای رایانه ای و تلفن همراه مورد توجه ویژه سازمان پژوهش 
است لذا به دنبال دانستن میزان و ارتقای هم افزایی این رویداد زیر 

نظر بسیج با جشنواره های زیر نظر سازمان بودیم.
وی ادامه داد: از اطلاعات موجود در نمایه های شخصی )پروفایل( 
افراد مســتعد حاضر در این رویداد؛ می توان غنابخشــی و تولید 

محتوای مورد نیاز سازمان پژوهش بهره برد.
معاون وزیر آموزش و پرورش کســب اطلاعات و برآورد چگونگی 
برگزاری این رویداد به منظور برگزاری مطلوب رویدادهای مشابه 

زیر نظر سازمان پژوهش را دیگر هدف این بازدید دانست.
وی در مــورد برگزار کنندگان این رویداد گفت: ســازمان فضای 
مجازی بســیج همانند ادوار گذشته؛ امسال نیز در راستای ایجاد 
نهضت تولید محتوای مردمی دیجیتال؛ شناسایی استعدادهای و 
ظرفیت های مردمی تولید محتوا؛ حمایت از محصولات تخصصی 
دیجیتال و ارزیابی تــوان رزم تیم های تولید محتوای مردم پایه 
اقدام به برنامه ریزی و برگزاری چهارمین رویداد ملی تولید محتوای 
دیجیتال بسیج کرده؛ که حرکتی ارزشمند و قابل تمجید بوده و 

بارقه های امید را برای آینده کشور متبلور ساخته است.
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معاون سازمان نظام پزشکی تشریح شد 

خطر »آبکی شدن« خدمات سلامت 
معاون فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی 
کشور با بیان اینکه قیمت گذاری دستوری 
نرخ خدمات سلامت باعث کاهش کیفیت 
خدمات پزشکی می شود، گفت: باید در 
کشــور کف تاب آوری مراکز ارائه دهنده 
خدمت را بررسی و احصاء کنیم و از دولت 

هم انتظار داریم که آن ها را اعمال کند. 
دکتر علی سالاریان در گفت وگو با ایسنا، 
درباره پیشــنهادات مطرح شــده برای 
تعیین تعرفه های پزشکی سال ۱۴۰۲، 
گفت: باید توجه داشــته باشیم که تورم 
موجود در جامعه می تواند بر روی کیفیت 
خدمات سلامت، انگیزه پزشک، مهاجرت 
پزشک و ... اثر بگذارد. بنابراین تعرفه بسیار 
مهم است. از سوی دیگر تعرفه اضافی که 
باعث شــود پرداخــت از جیب مردم در 
این شــرایط بالا رود نیز خطرناک بوده و 

می تواند آسیب زا باشد.
تعرفه های پزشکی افزایش واقعی یابد تا 

خدمات پزشکی آبکی نشوند
وی افزود: دولت ها در این مواقع موظفند 
که به عنــوان پایه ای ترین حق یک فرد 
که سلامت و حفظ جان است، به کمک 
مردم بیایند و بخش خالی و اثرات تورم و 
جبران قیمت بالارفته را در بیمه ها اعمال 
کنند تا هم خرج و پرداخت از جیب مردم 
افزایش نیابد و هم با پایین  نگه داشــتن 
دستوری تعرفه، این وزن بر شانه نحیف 
جامعه پزشکی تحمیل نشود. امروز اعلام 
می کنند که تورم ۴۶.۳ درصد است. وقتی 
تورم متوسط ۴۶.۳ درصد است، در حوزه 
پزشکی که اکثر دســتگاه ها و لوازمش 
از خارج از کشــور خریداری می شــود 
و وابســته به ارز است، قطعا تورم ۲۰ تا 
۳۰ درصد بیش از این ۴۶ درصد اســت. 
بنابراین واضح است که برای حفظ کیفیت 
خدمات ســلامت و برای اینکه کیفیت 
خدمات تنزل پیدا نکرده و این خدمات 
به قولی آبکی نشود، دولت باید بیمه ها را 
تقویت کند و افزایش واقعی در تعرفه های 

پزشکی رخ دهد.
افُت کیفیت خدمات سلامت

ســالاریان ادامــه داد: اینکه بخواهیم به 
صورت دستوری و با توجه به میزان پول 
مقرری که داریم، نرخ خدمات پزشکی را 
قیمت گذاری کنیم، باعث کاهش کیفیت 
خدمات پزشــکی می شود. در عین حال 
این روش به سلامت مردم آسیب زده و 
باعث شده که کیفیت خدمات سلامت در 
ســال های اخیر افُت پیدا کند و در عین 
حال بسیاری از پزشکان خوب ما مهاجرت 
کردند، بســیاری به ســمت رشته های 
زیبایی یا جراحی هایی که خیلی حیاتی 
نیست، رفته اند. از طرفی پزشک مجبور 
است برای اینکه مطبش بگردد و زیر بار 
هزینه های آنچنانی نرود، این اقدامات را 

انجام دهد.
معاون فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی 
کشور درباره پیشنهادات این سازمان در 
زمینه افزایش تعرفه های ســال آینده، 
گفت: عددی که معمولا پیشنهاد می کنیم 
به این صورت است که برای جزء حرفه ای 
یعنی دستمزد پزشــک، میزان افزایش 
ســازمان تامین اجتماعی، یعنی حقوق 
کارگری در نظر گرفته شــود. همچنین 
برای تعیین جزء فنی که مربوط به خرید 
دستگاه، اجاره مطب و ... است، آمار را در 
زمینــه تورم باید در نظر گرفت که البته 
هر یک از این ها وزنی دارد. سازمان نظام 

پزشکی بر این اساس پیشنهادش را ارائه 
می دهد. هرچند دولت همیشه از این مبلغ 
پیشنهادی سازمان می کاهد. در ماه اخیر 
نرخ تورم حداقل ۴۶ درصد است. از طرفی 
افزایش حقوق کارگری هم اعمال می شود 
که باید در تعیین تعرفه ها مورد توجه قرار 
گیرند. در حال حاضر هم در شورای عالی 

بیمه در حال پیگیری هستیم.
تعیین تعرفه ها بر اساس کف تاب آوری مراکز 

درمانی
ســالاریان با بیان اینکه تــورم در حوزه 
درمــان بالاتر از تورم میانگین در جامعه 
اســت،  گفت: قیمت دستگاه هایی مانند 
داروها،  لــوازم سی تی اســکن،   ،MRI

کیت های آزمایشــگاهی و ... تا پنج الی 
هفت برابر شده است. همه این موارد به 
عنوان جزء فنی در نظر گرفته شده و باید 
لحاظ شود. باید در کشور کف تاب آوری 
مراکــز ارائه دهنده خدمت را بررســی و 
احصاء کنیم و از دولت هم انتظار داریم 

که آن ها را اعمال کند.
لزوم افزایش تعرفه ها؛ از هتلینگ تا ویزیت

وی درباره بخش های مختلف تعرفه که 
باید مورد توجه قرار گیرد، گفت: به عنوان 
مثال در حال حاضر در بخش هتلینگ 
ببینید که قیمت هتــل داری در مراکز 
درمانــی اعم از ســاختمان، تخت، مواد 
غذایی که باید به بیمــار و همراه بیمار 
ارائه شود و ... چقدر افزایش یافته است. 
در زمینه آزمایشگاه، قیمت کیت ها چند 
برابر شده است. ما انتظار داریم که وقتی 
آزمایــش می دهیم، متخصص پاتولوژی 
به درستی آزمایش مان را بررسی کند و 
وقتی قیمت ها چند برابر شد، این مستلزم 
تعیین و افزایش مناســب تعرفه هاست. 
حتی در حوزه مطب داری و نسخه نویسی، 
باید توجه کرد که یک متخصص اطفال 
دو سال قبل در تهران چقدر اجاره مطب 
می پرداخته و اکنون اجاره مطب چقدر 
اســت؟. بنابراین ویزیت هم باید افزایش 
مناسب داشته باشد تا برای پزشک، کار 

در  مطب به صرفه باشد.
مطب داری به صرفه نیست

ســالاریان گفت: در حــال حاضر طبق 
مشاهداتی که داشته ایم، استقبال برای 
افتتاح مطب بســیار کم شده و بسیاری 
از مطب های فعال هم به دلیل مشکلات 
درآمدی بسته شدند. زیرا مطب داری از 
نظر اقتصادی به صرفه نیست. همچنین 
بسیاری از مطب ها هم به کارهای غیرضرور 
تغییر عملکرد داده اند. البته ما نمی گوییم 

که انجام اقدامات و اعمال زیبایی بد است 
و باید به میزان نرمال در دسترس مردم 
باشــد، اما اینکه فوق تخصص رشته های 
مختلف کار زیبایی کننــد، معنا ندارد. 
جامعه برای یک فرد امکانات گذاشته تا 
درس تخصصی و فوق تخصصی بخواند، 
اما وقتی فارغ التحصیل می شود، نمی تواند 
مایحتاج، مسکن و ماشین اش را تامین 
کند. در نتیجه مجبور است کاری را انجام 
دهد که اصلا نیاز به این همه سال آموزش 
نداشته است. این موارد نشان می دهد که 
ما در تعرفه گذاری و نرخ گذاری خدمات 
سلامت، درست عمل نکردیم و دولت حق 

جامعه پزشکی را ادا نکرده است.
وی دربــاره وضعیت تعطیلی مطب های 
پزشکی در سال های اخیر، گفت: افتتاح 
کلینیک ها و موسســات درمانی، بسیار 
کاهش یافته اســت. در برخی رشته ها 
مانند مامایی کــه افتتاح مطب به صفر 
رســیده اســت. به این معنا که افتتاح 
مطب مامایی در کل کشــور شــاید در 
سال انگشت شــمار باشد یا ایجاد مطب 
جدید در زمینه طب پایه و عمومی بسیار 
کم شده اســت و اگر هم ایجاد شود، در 
حوزه خدمات زیبایی و اعتیاد است. البته 
نه اینکه ارائه این خدمات بی ارزش باشد، 
بلکه نشــان می دهد که ارائه خدمت در 
ســایر حوزه های پزشکی یه هیچ وجه به 
صرفه نیست و این باعث می شود که مردم 

خدمت مورد نیازشان را دریافت کنند.
تخصص ها و فوق تخصص هایی که در خطرند

ســالاریان با بیان اینکه جامعه پزشکی 
کشور به لحاظ علمی بسیار موفق است، 
 اظهار کرد: در کشــورهای پیرامونی مان 
و در دنیا، در حوزه پزشــکی حرف برای 
گفتن داریم. بنابراین لازم اســت که این 
سرمایه حفظ شود و با بی تدبیری آن را از 
دست ندهیم. باید توجه کرد که اکنون با 
این وضعیت درآمدی پزشکان و تعرفه های 
پزشکی، رشته هایی مانند عمومی، داخلی 
و اطفال در خطرند و اخیرا رشــته های 
جراحی هم مانند جراحی عمومی به این 
گروه اضافه شدند. کرسی های بسیاری از 
رشته های پزشکی مانند عفونی، اطفال 
و... خالی مانــده و این موضوع اخیرا هم 
به رشته های فوق تخصصی تسری یافته 
است. به عنوان مثال فوق جراحی قلب و 
... فرد می گوید من سال های عمرم را در 
یک رشته فوق تخصصی حساس آموزش 
ببینم، در بالای ۴۰ سالگی فارغ التحصیل 
شــوم و بعد ببینم بازاری وجــود ندارد 

و تعرفه های تعیینــی هم اصلا منطقی 
نیست. با این شرایط کرسی های آموزشی 

در این رشته ها خالی می ماند.
وی درباره رشته های در معرض خطری که 
داوطلب برای آن ها کم است، گفت: زمانی 
که حقوق مکفی باشــد و امکانات وجود 
داشته باشد، کسی بدش نمی آید که مدرک 
بالاتر اخذ کند، اما وقتی فردی می بیند که 
در بالای ۴۰ سالگی فارغ التحصیل می شود 
و نمی تواند خرج مطبــش را دربیاورد و 
باید یک حقوق حداقلی و کارمندی را که 
می توانســته در سن ۲۰ سالگی به دست 
آورد،  اکنون در ۴۰ سالگی در بیمارستان 
به دست آورد، قطعا گرایشی برای خواندن 
تخصص در برخی رشته ها ندارد. متاسفانه 
رشته های مادر هستند که اقبال نسبت به 
آن ها کم شده است؛ مانند تخصص طب 
اورژانس، عفونی، داخلی و... و این موضوع 
دارد به ســمت رشته هایی که در گذشته 
لوکس هم محســوب می شــد، کشیده 
می شود. به عنوان مثال درباره فوق تخصص 
جراحی های اطفال، قلب، قفسه سینه و ... 
حتی تخصص هایی که بسیار استراتژیک 
اســت، مانند فوق تخصص عروق و ... در 
خطرند و کرسی هایشــان خالی می ماند. 
زیرا فارغ التحصیلی کــه در دوره عمومی 
یا تخصص می خواهد به مقطع بالاتر رود، 
بررسی می کند و می بیند که دو سال باید 
با کمترین حقوق که در حد دانشــجویی 
اســت، ســخت ترین کار را انجام دهد و 
بعد از فارغ التحصیلی هم بازار دلچســب 
نیست. بنابراین به جای این کار، یا بازارهای 
جذاب تری در کشورهای اطراف وجود دارد 
که مهاجرت می کنند یا اینکه وارد بازارهای 

جذاب تر و پول سازتر داخلی می شوند.
سالاری ادامه داد: در عین حال نمی توان 
همکاران ما را سرزنش کرد؛ چراکه آنها 
هم باید امرار معاش کنند، زندگی کنند 
و بتوانند پاسخگوی خانواده باشند. بازار 
زیبایی اکنون بسیار داغ شده و بسیاری 
از همکارانی که در رشــته های مختلف 
تحصیل کردند و رشته های استراتژیکی 
هم دارند، می بینیم کــه در مطب ها و 
بیمارســتان ها به سمت اعمال جراحی 
زیبایی روی آوردند. البته باید توجه کرد 
که اینهم مُسَکن است و ماندگار نیست. 
به نظر می رســد که با ادامــه روند در 
سال های آتی از نظر تخصص و خدمات 
پزشکی دچار آسیب و معضلات زیادی 
می شــویم و مردم در این زمینه دچار 

خسران خواهند شد.
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برای سالروز تولد هنرمند
من پرویز یاحقی هستم!

پرویز یاحقی از چیره دســتان ساز ویولن و از پایه ثابت های برنامه 
»گلها« بود؛ تاحدی که خیلی ها با نوای ســاز او عاشق موسیقی 
ایرانی شدند. با این همه پس از انقلاب به مدت ۳۰ سال خانه نشین 
شد و هرچند به راحتی می توانست از ایران برود و اتفاقا در شرایط 
خوبی هم زندگی کند اما او عاشــق ایــران بود و ماند. یاحقی در 
سال های انزوا یاد گرفت که چگونه با دوربین کار کند و به تنهایی 
با ثبت تصاویری از زندگی روزمره خود در شــش نوار وی اس اچ، 
مســتندی خلق کرد تا بعدا به همراه آثار موسیقی اش به دست 

آیندگان برسد که بعدا آن را به بهمن فرمان آرا سپرد.
از لابه لای همین ویدئوها، نخســت به تعریفی می رسد که پرویز 
یاحقی از خودش ارائه داد: »من پرویز یاحقی هســتم. در خیابان 
شاه آباد تهران به دنیا آمدم. فعالیت موسیقی خود را فکر می کنم از 
هفت یا هشت سالگی شروع کردم. استاد و مشوق اولیه من مرحوم 
اســتاد حسین یاحقی بودند که ایشان دایی من بودند و ویولن را 
هم از همان ســنین طفولیت ایشان به دست من داد. من خیلی 
زود به دنیای موسیقی پا گذاشتم و درست یا نادرست خیلی زود 
به شهرت رسیدم. علتش هم داشتن استادی مانند مرحوم استاد 
یاحقی بود. خیلی خوب به یاد دارم از ســنین هشت یا ۹ سالگی 
که وارد رادیو شــدم و در ارکستر مرحوم یاحقی به عنوان نوازنده 
همکاری می کردم، چند سال بعد در ۱۴ سالگی به عنوان سولیست 
در رادیوی تهران برنامه اجرا کردم. از خاطرات فراموش نشــدنی، 
اولیــن روزی را به یاد دارم که جمعه ای بود و مرحوم صبحی در 
برنامه ای که به صورت زنده پخش می شــد، من را به شنوندگان 
معرفی کردند و خوب به یــاد دارم که قدّم به علت بچه بودن به 
تنها میکروفن رادیو در آن زمان نمی رســید، ایشان و آقای تقی 
روحانی دســتم را گرفتند و من را روی یک صندلی گذاشتند که 

به میکروفن برسم.«
پرویز یاحقی درباره یادگیری موسیقی گفته است: »تمرینات روزانه 
که چه عرض کنم، هم روزانه و هم شبانه، این تمرینات برای من 
یکی از عجیب ترین و شاق ترین، البته نه به منظور اجبار و زور بلکه 
به دلخواه بود. البته حالا که نگاه می کنم واقعا یکی از دوران عجیب 
و پرمشقت را پشت سر گذاشتم. من آنقدر به موسیقی و تمریناتم 
عشق داشتم که به خاطر می آورم ساعت ۵:۳۰ صبح بیدار می شدم، 
قبل از اینکه اهل خانه بیدار شوند. اتاق خیلی کوچکی که بیشتر 
به زیرزمین شبیه بود، مادرم در یک کنجی برای من درست کرده 
بــود، به علت اینکه صبح زود بود و اهل خانه خواب بودند من به 
این اتاق می رفتم و در را به روی خود می بستم و شروع می کردم 
به تمرین و این کار تا ساعت ۷:۳۰ صبح ادامه پیدا می کرد. بعد از 
آن به سرعت و عجله از توی سفره صبحانه چیزی برمی داشتم و 
خودم را به مدرسه می رساندم. بعد از تعطیلی مدرسه عوض اینکه 
با دیگر بچه ها بازی کنم، به ســرعت به خانه می رفتم و در همان 
اتاق تا نزدیک دو بعد از ظهر تمرین می کردم. دوباره تا چهار بعد از 
ظهر در مدرسه بودم و شب ها که استاد مرحومم در منزل کلاس 
داشت تا نیمه های شب در آنجا بودم. به یاد دارم این کار بسیار به 
سلامتی من آسیب زد و مشکل ریوی پیدا کردم و بعد اهل خانه و 
همسایه ما از سر و صدای مداوم تمرین من شاکی شدند و حتی در 
جایی همسایه تهدید کرد که شکایت می کند. این برنامه را شش 

یا هفت سال ادامه دادم.«
به گزارش ایســنا، یاحقی در ۱۷ سالگی به وسیله جواد بدیع زاده 
نخستین تجربه آهنگسازی خود را با شعری از معینی کرمانشاهی 
به نام »در دامن مهتاب« به سرانجام رساند. او درباره حضورش در 
برنامه »گلها« می گوید: »مرحوم داوود پیرنیا، مبتکر برنامه گلها، 
قبلا این برنامه را شروع کرده بودند و به بهترین شکلش با امکانات 
و مقتضیات آن زمان رسیده بود. به خاطر دارم آهنگی به نام »ای 
امید دل« را با شــعر آقای نواب صفا در برنامه گلها و ارکستر آن 
زمان گلها که مرحوم استاد یاحقی، محجوبی و استاد صبا هم در 
آن حضور داشتند، به ضبط رساندیم. با توجه به علاقه و دقتی که 
استاد پیرنیا به همه سولیست ها داشتند، ما با علاقه مفرطی در این 
برنامه کار می کردیم و یکی از افتخاراتم در دوره همکاری ام با رادیو 

کار با آقای پیرنیا بود.«

معرفی برگزیدگان »تئاتر فجر 4۱«؛

سهم خراسان رضوی 3 عنوان برگزیده، 2 شایسته تقدیر
اختتامیــه چهــل و یکمین جشــنواره 
بین المللی تئاتر فجر با حضور وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و مدیران تئاتری در تالار 

وحدت برگزار شد.
به گــزارش خبرنگار مهر، چهل و یکمین 
جشنواره بین الملل تئاتر فجر که از ۲۵ دی 
با بخش رادیــو تئاتر آغاز به کار کرده بود 
سه شنبه ۱۱ بهمن به کار خود پایان داد. 
این مراســم به صورت زنده از طریق رادیو 
نمایش و شبکه چهار سیما نیز پخش شد.

مراســم اختتامیه این دوره از جشــنواره 
با حضور محمدمهدی اســماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمود سالاری 
معاون هنری وزارت ارشــاد، کاظم نظری 
مدیر کل هنرهای نمایشی، محمدمهدی 
دادمان رئیس حوزه هنری سازمان تبلیغات 
اسلامی، کوروش زارعی دبیر این رویداد و 
مدیــران و هنرمندان عرصه تئاتر در تالار 
وحدت در حال برگزاری است. ظرفیت تالار 
وحدت تکمیل شده و عده ای هم خارج از 
ظرفیت و بــه صورت ایســتاده نظاره گر 
مراسم اختتامیه بودند. در بخشی از مراسم 
اختتامیه با حضور وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی و محمود سالاری معاون هنری 
وزیر ارشــاد از حامی گت  آقازاده هنرمند 
جانباز از فریدون کنار مازندران قدردانی شد 
که این هنرمند جانباز هدیه خود را به ۱۳ 
شــهید گروه تئاتر ایثار فریدون کنار و ۲۰ 
جانبازی که در سالن نشسته اند تقدیم کرد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مراسم 
به ایراد سخنانی پرداخت و پس از آن از الله 
قلی نظری از هنرمندان تئاتر گرگان تجلیل 
شد. همچنین در این بخش از سید محمد 
احمدی از هنرمندان تئاتر قم نیز تجلیل 
به عمل آمــد. احمدی بعد از حضور روی 
صحنه تالار وحدت ضمن ایراد سخنانی، 
از سوءاســتفاده برخی از خارج نشــینان 
نســبت به اتفاقات درون ایران انتقاد کرد. 
آخرین بزرگداشت مراسم اختتامیه چهل 
و یکمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر 
هم به تجلیل از محمــد الهی از بازیگران 
و کارگردان های پیشکسوت تئاتر خراسان 
اختصاص داشت. محمد الهی نیز در این 
بخش گفت: امیدوارم تمام مســئولان ما 
مثل کوروش زارعی دلســوز تئاتر باشند 
چون هیچ وقت فاصله میزش را با بچه های 
شهرســتانی زیاد نکرد و همراه آن ها بود. 
سهم خراســان رضوی از جوایز جشنواره 
تئاتر فجر  ۳ عنوان برگزیده، ۲ شایســته 
تقدیر و یک بزرگداشــت سهم خراسان 
رضوی از جوایز چهل یکمین جشــنواره 
تئاتر فجر بود. بر این اساس در بخش های 
طراحی نــور، طراحی گریــم و طراحی 
لباس نمایش بین الملل به ترتیب منوچهر 
رحیمی، آلاله بیگدلی و محبوبه سلطانی 
برای نمایش ایرانیان به عنوان برگزیده هر 
بخش معرفی شدند. همچنین در بخش 
موسیقی از مهرداد لایزال برای نمایش الهه 
سنگ تقدیر به عمل آمد و حامد یزدی در 
بخش بازیگری مرد برای نمایش ایرانیان 
نیز شایسته تقدیر معرفی شد. همان گونه 
که در افتتاحیه این جشنواره گرامیداشت 
یک هنرمند خراسانی، یعنی مرحوم سعید 
تشکری برگزار شده بود، در اختتامیه نیز 
برای محمد الهی، بازیگر پیشکسوت سینما، 
تئاتر و تلویزیون خراسان گرامیداشت برگزار 
شد و نمایش آهوان به کارگردانی محمد 
جهانپا نیز علی رغم نامزد شــدن در سه 
بخش طراحی بروشــور، طراحی صحنه و 

بهترین بازیگری مرد هیچ عنوانی کسب 
نکرد و دست خالی به خانه بازگشت.

لیست برگزیدگان 
در این مراســم برگزیــدگان بخش های 
مختلف رقابتی جشــنواره به شرح ذیل 

معرفی شدند:
برگزیدگان بخش مسابقه خیابانی

بخش موســیقی: قدردانی: محمد نادری 
بــرای نمایش »قــل آب« برگزیده: علی 
خاتمی برای نمایش های »استامینوفن با 

طعم کدئین« و »لالایی های ننه ایران«
بخش فضاســازی: قدردانی: حسنا قبادی 

برای نمایش »لالایی های ننه ایران«
برگزیده: امیر امینی برای نمایش »صداهای 

خوابیده در خاک«
طراحی لباس: قدردانی: گــروه ایده پرداز 
صدف برای نمایش »شوشــی و انگشتر« 

از میناب
نمایش های آیینی: قدردانی: گروه نمایش 
»بی وقتی« به کارگردانی آدینه رحیم نژاد 

از اصفهان
قدردانی: گروه نمایشی »بهیگ هارونک« 
به کارگردانی علی قاضی از مسجد سلیمان

بازیگری زن: 
رتبه ســوم: نجمه مهرابی خوزانی بازیگر 
نمایش »استامینوفن با طعم کدئین« رتبه 
دوم: ساغر کیخا بازیگر نمایش »پلاسما« 
رتبه اول: حســنا قبــادی بازیگر نمایش 

»لالایی های ننه ایران«
بازیگری مرد:

رتبه ســوم: مرتضی مودی بازیگر نمایش 
»پلاسما« رتبه دوم: سعید خبیری بازیگر 
نمایش »دردسرهای یک موجود موذی« 
رتبه اول: بهنام کاوه بازیگر نمایش »لیلی 

و مجنون«
کارگردانی:

رتبه سوم: حسنا قبادی کارگردان نمایش 
»لالایی های ننه ایران« رتبه دوم: مهســا 
دهقانی کارگردان نمایش »دردســرهای 
یک موجود موذی« رتبه اول: سعید بادینی 

کارگردان نمایش »پلاسما«
برگزیدگان جایزه بزرگ صحنه ای ایران

در این بخــش از محمدرضــا مرتضوی 
کارگردانی نمایش »کلاه قرمزی« به عنوان 

استعداد جوان تجلیل شد.
طراحی چهره )گریــم(: قدردانی: فاطمه 
فتحی زاده برای نمایش »اســب قاتلین« 
هیــأت داوران در ایــن بخش برگزیده ای 

نداشت.
طراحی بروشور: قدردانی: محمد حبیبی 
برای نمایش »آگنی تاژ« هیأت داوران در 

این بخش برگزیده ای نداشت.
طراحی لباس: قدردانی: هلیا شکری برای 
نمایش داســتان »اسف انگیز یک صعود 
تبهکارانه به صحنه گردانی سرپرسی لورن 
و شرکا« برگزیده: لیلا ندایی برای نمایش 

»شاه اسماعیل«

موســیقی: قدردانی: مهرداد لایزال برای 
نمایش »الهه ســنگ«. برگزیده: مهدی 
کرمی برای نمایش »داســتان اسف انگیز 
یک صعود تبهکارانه بــه صحنه گردانی 

سرپرسی لورن و شرکا«
طراحــی و ترکیب صدا: قدردانی: علیرضا 

اصلاحی برای نمایش »اسب قاتلین«
هیــأت داوران در ایــن بخش برگزیده ای 

نداشت.
طراحی صحنه: قدردانی: احسان جانمی 
برای نمایــش »خواب هایم ســراغ تو را 
میگیرند« برگزیده: مصطفی حیات برای 

نمایش »آگنی تاژ«
بازیگری مرد:

قدردانــی: محمد امیــن محمدی بازیگر 
نمایش »هاراگیری«، رضا محمدیان بازیگر 
نمایش »پهلوان قلیچ«، علی صادقی زاده 
بازیگر نمایش »ساختمان رز«، امیر مهروند 
بازیگر نمایش »آخریــن نامه«، ابوالفضل 
پارســا بازیگر کودک نمایش »مادرم زری 
ســر زا رفت« رتبه سوم: ســجاد بحری 
بازیگر نمایش »بی در کجایان« رتبه دوم: 
عبدالرضا نصاری بازیگر نمایش »آگنی تاژ«

رتبه اول: فرشید سلامت بابت نمایش »شاه 
اسماعیل«

بازیگری زن
قدردانی: روشنک سه قلعگی بازیگر نمایش 
»مطرب آقا«، آرزو جعفری بازیگر نمایش 
»ساختمان رز«، شقایق فتحی بابت نمایش 
»روز دهم«، پریســا صدایــی آذر بازیگر 

نمایش »سیمرغ«
رتبه ســوم: زهرا محرابی بازیگر نمایش 
»ســاختمان رز« رتبــه دوم: مژده خیاط 
سلیقه بازیگر نمایش »آگنی تاژ« رتبه اول: 

مریم دهقانی بازیگر نمایش »هاراگیری«
کارگردانی:

رتبه ســوم: مهیار هزارجریبی کارگردان 
نمایش »مطرب آقا« رتبه دوم: حســین 
کارگر بابت نمایش »آگنی تاژ« رتبه اول: 
سید محمد هادی هاشم زاده بابت نمایش 

»اسب قاتلین«
نمایشنامه نویسی:

رتبه ســوم: علی حسن زاده بابت نمایش 
»شاه اســماعیل« رتبه دوم: غلامحسین 
دولت آبادی بابت نمایش »داســتان اسف 
انگیز یک صعود تبهکارانه به صحنه گردانی 
سرپرسی لورن و شرکا« رتبه اول: رسول 

حقجو بابت نمایش »آگنی تاژ«
جایزه های ویژه:

اول: هیأت داوران با توجه به هماهنگی موثر 
در ایجاد فضا و یکدستی تلاش بازیگران 
برای برانگیختن تخیل و نگهداشتن نمایش 
در مسیر منتهی به سلیقه زیبایی شناسانه 
گــروه اجرایی، با اهدای لوح تقدیر و مبلغ 
یکصد و هشــتاد میلیون ریال به نماینده 
گــروه، از بازی و حضور جدی بازیگران در 
فضای نمایشی طراحی شده برای نمایش 

»اسب قاتلین« قدردانی کرد.
دوم: هیأت داوران به درخواست دبیرخانه 
پنجمین جشــنواره نمایش های کمدی 
خندســتان و امور فرهنگی شــهرداری 
اصفهان از میان نمایش های کمدی حاضر 
در این بخش از جشــنواره، جهت ترغیب 
نمایشگران به رویکرد کمدی در اجرا، برای 
دریافت لــوح تقدیر و مبلغ ۲۰۰ میلیون 
ریال جایزه نقدی، رضا محمدیان حسین 
قاسمی کارگردانان نمایش »پهلوان قلیچ« 

را به عنوان برگزیده این نگاه معرفی کرد.
نمایش برگزیــده به مفهوم مطلق: هیأت 
داوران به اتفاق آرا نمایش »اسب قاتلین« 
به کارگردانی سید محمد هادی هاشم زاده 
را به عنوان اثر برگزیده این بخش به مفهوم 

مطلق معرفی کرد.
بخش مسابقه تئاتر ملل

طراحی نور: قدردانی: رضا خضرایی برای 
نمایش »کرنر زیر درختان بلوط« از ایران

برگزیده: منوچهــر رحیمی برای نمایش 
»ایرانیان« از ایران

طراحی گریم: برگزیده: آلاله بیگدلی برای 
نمایش »ایرانیان« از ایران

طراحی لباس: قدردانی: فرزاد هدایت برای 
نمایش »مکبث زار« از ایران

برگزیده: محبوبه ســلطانی برای نمایش 
»ایرانیان« از ایران

طراحی صحنه: قدردانی: علی الســودانی 
برای نمایش »امل« از عراق

برگزیده: احمد الجابری برای نمایش »مدق 
الحنا« از عمان

بخش موسیقی: 
قدردانی: یوســف الحارثــی برای نمایش 
»مدق الحنا« از عمــان. برگزیده: بهرنگ 

عباسی برای نمایش »مکبث زار« از ایران
بازیگری زن:

قدردانی: رضاب احمد حسن الکرخی برای 
نمایش »امــل« از عراق. برگزیده: مرجان 

آقانوری برای نمایش »آلاء« از ایران
بازیگری مرد:

قدردانــی: حامد یــزدی بــرای نمایش 
»ایرانیان« از ایران. برگزیده: حیدر جمعه 

برای نمایش »امل« از عراق
نمایشنامه نویسی:

قدردانی: مسعود بیگلری و امیر رضا ملکی 
برای نمایش »کلاه قرمزی« از ایران

برگزیده: اصغر خلیلی برای نمایش »کرنر 
زیر درختان بلوط« از ایران

کارگردانی:
قدردانی: اصغر خلیلی برای نمایش »کرنر 
زیر درختان بلــوط« از ایران. خلیلی بعد 
از دریافت جایزه خود در ســخنانی عنوان 
کرد: من ۲۵ ســال است که در لایه های 
مختلف آموزشی تدریس می کنم. تقاضا 
دارم هنرستان مدرسه تئاتر ایلام را که با 
۲۰۰ میلیون تومان قابل بازســازی است، 
تجهیز کنید. بیشتر بازیگران با استعداد این 
نمایش از این هنرستان هستند. برگزیده: 
جواد الاسدی برای نمایش »امل« از عراق

بهترین نمایش:
قدردانی: ابراهیم پشت کوهی برای نمایش 

»مکبث زار« از ایران
برگزیده: جواد الاسدی برای نمایش »امل« 
از عراق. بعد از اهــدای جوایز بخش های 
مختلف رقابتی چهل و یکمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجــر، با حضور کوروش 
زارعــی دبیر جشــنواره از اعضای هیأت 
داوران بخــش بین الملل این دوره از تئاتر 

فجر قدردانی شد.

حامی تقویت شبکه نمایش خانگی هستم
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: 
موضوع شبکه نمایش خانگی یک فرصت 
برای حوزه فرهنگ و هنر است و من به 

شدت حامی تقویت آنها هستم.
محمد مهدی اســماعیلی در حاشــیه 
جلسه هیئت وزیران در جمع خبرنگاران 

در واکنش به نامه رئیس صدا و ســیما 
بــه رئیس جمهور در خصــوص یکی از 
شبکه های نمایش خانگی، اظهار داشت: 
ما با دوستان سازمان صدا و سیما اتفاق 
نظــر داریم که موضوع شــبکه نمایش 
خانگی یک فرصت برای حوزه فرهنگ و 

هنر اســت و من به شدت حامی تقویت 
آنها هستم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی عنوان کرد: 
همه ما باید مطابق قانون عمل کنیم و به 
نظر من گلایه رئیس سازمان صدا و سیما 

نیز ناشی از عدم اجرای قانون بود.

نــگاه
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دو اتفاق جدید در اجرای طرح یارانه آرد و نان
مشاور وزیر اقتصاد جزئیاتی از فاز دوم 
طرح مدیریت هوشمندانه یارانه آرد و 
نان ارائه کرد و گفت: در فاز دوم مردم 
می توانند بــه کیفیت نان یک نانوایی 
رتبه دهند و سهمیه آردی که به یک 
نانوایی اختصاص می یابد نیز بر اساس 

خرید مردم مشخص خواهد شد.
محمــد جلال در گفت وگو با ایســنا، 
با تاکید بر اینکــه دولت یارانه نان را 
حذف نخواهد کرد، عنوان کرد: یارانه 
نان از ۷۰ هزار میلیارد تومان در قانون 
بودجه امســال به ۱۰۵ هزار میلیارد 
تومان در لایحه بودجه ۱۴۰۲ افزایش 
یافته است. این موضوع باعث می شود 
در اجرای طرح مدیریت هوشــمندانه 
یارانــه آرد و نــان شــاهد هیچگونه 
محدودیــت و ســهمیه بندی نان در 

سمت مردم نباشیم.
زمان و نحوه اجرای فاز دوم طرح یارانه 

آرد و نان
وی درمــورد زمان اجــرای فاز دوم 
طرح مذکور اظهار کرد:  اجرای طرح 
آزمایشــی فاز دوم طرح که متناسب 
سازی خرید آرد نانوا با عملکرد مردم 
است، در یکی از استان های کشور آغاز 
شده است و با فراهم شدن مقدمات، 
به زودی در سایر استان های کشور نیز 

کلید خواهد خورد.
مشاور وزیر اقتصاد همچنین درمورد 
نحوه اجرای فاز دوم طرح توضیح داد: 
پیش از اجرای طرح هوشمندســازی 
یارانه آرد، سهمیه تخصیص یافته به 
هر نانوایــی ثابت اما از یک نانوایی به 
نانوایی دیگر، متغییر بود. اینگونه نبود 
که همه نانوایی ها میزان یکسانی آرد 
یارانه ای دریافت کنند.  این تفاوت در 
ســهمیه آرد، موجب شده بود برخی 
نانوایی ها که تمایل داشــتند ساعات 
بیشتری از روز اقدام به پخت نان کنند 
یا به دلیل کیفیت مشتریان بیشتری 
داشــتند، به دلیل محدودیت سهمیه 
نتوانند ساعات پخت را افزایش دهند. 
هیچ امکانی هم برای افزایش سهمیه 

آن ها وجود نداشت.
جــلال ادامه داد: امــا در اجرای فاز 
دوم طرح هوشمندسازی یارانه آرد و 
نان، قیمت آرد مشــابه گذشته بوده 
و تغییــر نخواهد کــرد و محدودیت 
بــرای فروش  نانوایان  آرد  ســهمیه 
نان به مردم برداشــته خواهد شــد. 
یعنی باز هم سهمیه نانوایی ها با هم 
متفاوت خواهد بــود اما مبنا و علت 
نانوایی  میــزان عملکرد  تفاوت،  این 
است. یعنی هر نانوایی به میزان پخت 
و فروش نان در دوره قبل، بعلاوه »تا 
۱۰ درصد بیشتر«، برای دوره جدید 
آرد یارانه ای دریافت خواهد کرد. لذا 
نانوایانی که بدلیل کیفیت مشتریان 
بیشــتری دارند، می توانند تولید نان 
را افزایش دهند.  در مقابل، اگر یک 
نانوایی همــه آردی که در دوره قبل 
دریافت کــرده را تبدیل به نان نکند 
و به مردم نفروشد، در دوره بعد، آرد 

کمتری دریافت می کند.
دلیل اختلاف قیمت نان در استان های 

مختلف
وی به این ســوال کــه آیا قیمت نان 
در اســتان های مختلف متفاوت است 
یا خیــر؟ پاســخ داد: تاکید می کنم 

که طرح هوشمندســازی یارانه آرد و 
نان هیچ تغییــر قیمتی در نان ایجاد 
نکرده است. قیمت نان هر سال توسط 
شــورای آرد و نان هر اســتان تعیین 
می شود اما علت تفاوت قیمت نان در 
استان های مختلف، تفاوت وزن چانه 
انــواع نان و همچنیــن هزینه عوامل 
تولید نان، مثل دستمزد کارگر، اجاره 
بهــای نانوایی و ... اســت که موجب 
شده قیمت نان در استان های مختلف 

کشور متفاوت باشد.
دلیل هدررفت روزانه 5000 تن آرد

مشــاور وزیر اقتصاد در ادامه درمورد 
دلیل هدررفــت۵۰۰۰ تن ارد در روز 
عنــوان کرد: وزارت جهادکشــاورزی 
با دقت بســیار، آرد را بیــن نانوایان 
توزیع می کند اما ســامانه هوشــمند 
ســازی یارانه آرد و نان بــرای اولین 
بار در کشور نشــان داد که بخشی از 
آرد یارانه ای توزیعــی بین نانوایان به 
نــان مردم تبدیل نمی شــود و صرف 
سایر مصارف می شــود. در هر کالای 
یارانــه ای، در صورتی که امکان رصد 
زنجیره تامین تا مصرف نهایی در آن 
فراهم نشده باشــد، چنین هدررفتی 

متصور است.
جلال افزود: این هدررفت سال هاست 

در زنجیــره آرد و نان وجود داشــته 
اســت اما دولت های قبل اقدام موثر و 
فراگیری برای جلوگیری از آن انجام 
ندادند. اما دولت سیزدهم با اجرای فاز 
اول طرح هوشمندســازی یارانه ارد و 
نان، این هدررفت را شناســایی کرد. 
شناســایی این هدررفت »دســتاورد 
فاز اول« طرح است. در فاز دوم طرح 
بــه تدریج جلوی این هدررفت گرفته 

خواهد شد.
وی درمــورد علت شــکل گیری این 
میزان هدررفت توضیح داد: درباره علت 
شکل گیری این هدررفت باید بگویم 

ما در اقتصــاد تولید نان یا به عبارتی 
ناکارآمدی  نوعــی  نانوایی ها،  اقتصاد 
در ســاختارِ اختصاص سهمیه  آرد به 
نانوایان داشته و داریم. مبنای کار این 
بوده که هر واحد نانوایی سنتی به ازای 
مجوزی که در اختیار داشته و مطابق 
نرخ نامه ای که برایش تدوین شده بود، 
آرد تحویل گرفته و نان تولید می کرد. 
اما به دلیل فقدان داده هایی که بتواند 
مورد اســتفاده  مدیریتی قرار بگیرد، 
برخی از واحدها تمــام آرد دریافتی 
خــود را به نان تبدیل نمی کردند و به 
بازارهای موازی مانند صنعت یا حتی 
خوراک دام و طیور تزریق می کردند. 
ممکن بود بخشی از نانوایی ها هم برای 
 تولید نان ســنتی، آرد بیشتری لازم 
داشــتند ولــی به دلیــل محدودیت 
ســهمیه، این آرد در اختیارشان قرار 

نمی گرفت.
مشــاور وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه 
رویکرد طرح فعلی مبتنی بر داده های 
فروش نان است، گفت: در حال حاضر 
زیرســاخت لازم در تمامی نانوایی ها 
ایجاد شده است و سابقه  خریدی که 
مردم از نانوا انجام می دهند به عنوان 
دقیق ترین و قابل اتکاترین داده، میزان 
تامین آرد نانوایی بــرای دوره بعد را 

مشخص می کند. از آنجایی که در این 
حوزه ما با یک کالای یارانه ای جذاب 
مواجه هستیم، باید امکانی فراهم شود 
که انحراف مصرف را به حداقل برساند 
و از طرفی برای نانوایی که با ســاعت 
کاری بالاتر و با کیفیت بالاتر به مردم 
نان عرضه می کند و مردم از خریدش 
استقبال می کنند، محدودیت سهمیه  

آرد وجود نداشته باشد.
جلال ادامه داد: به همین ترتیب اگر 
یک واحد تمام آرد دریافتی را به نان 
تبدیل نکند و مابه ازای آن تراکنش های 
خرید قابــل قبولی از ســمت مردم 

نداشــته باشد، دسترســی اش به آرد 
یارانــه ای کاهش پیــدا می کند. این 
تخصیــص آرد مطابق یک سیســتم 
کامــلا هوشــمند و  بــدون دخالت 
انســانی  و اعمال سلیقه  خاص صورت 
می گیرد کــه برای همــه واحدهای 
خبازی و نانوایی در کشــور یکسان و 
مبتنی بر عملکرد گذشــته است. این 
فاز که می توان آن را متناسب ســازی 
سهمیه آرد به عملکرد یا شناورسازی 
سهمیه های آرد نانوایان نامید در واقع 
به این معناســت که هیچ نانوایی که 
بازار مصرف و مشتری داشته باشد با 
هیچ محدودیتــی در قبال تامین آرد 
مواجه نمی شود و به هر میزان نان به 
مردم عرضه کند،  می تواند متناســب 
با آن یا حتی کمی بیشــتر از آن، آرد 

یارانه ای دریافت کند.
 وی افزود: بنابراین نانوایان می توانند 
مانند   تکنیک هایــی  از  اســتفاده  با 
افزایش ســاعت پخــت و فروش نان 
بیشــتر، دریافت آرد بیشتری داشته 
باشــند که خودبه خــود هزینه های 
تولید ماننــد هزینه اجــاره به ازای 
واحــد تولید نان را کاهش می دهد و 
اقتصاد نانوایــی را ترمیم می کند. ما 
فکر می کنیم که این طرح به کاهش 
می انجامد  سوءاســتفاده  و  هدرروی 
و نانــوای پــرکار و تولیدکننده نان 

باکیفیت را هم تشویق می کند.
مردم به کیفیت نان رتبه می دهند

مشــاور وزیر اقتصاد در ادامه درمورد  
کیفیت پایین پخت در برخی نانوایی ها 
نیز اظهار کرد: یکی از اتفاقات مهمی 
کــه با اجــرای فاز دوم رقــم خواهد 
خورد، مشــارکت مردم در رتبه دهی 
به نانوایان است. به این صورت که یک 
می شود.  معرفی  )اپلیکیشن(  برنامک 
در این برنامک هر شــخص می تواند 
در هر موقعیــت جغرافیایی، موقعیت 
نانوایی های نزدیک به خود را مشاهده 
کند و وقتــی اقدام به خرید نان کرد، 
سوابق خرید خود را مشاهده و نسبت 
بــه کیفیت نان و رفتار نانوا و ... اظهار 

نظر کند.
جلال تاکید کرد: در واقع با اجرای فاز 
جدید طرح هوشمندسازی یارانه آرد 
و نــان، برای اولین بار نظرات مردم به 
طور مســتقیم می تواند میزان کمک 
هزینه دریافتی و سقف تخصیص آرد 

به نانوایان را متاثر کند.

در اجرای فاز دوم طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان، قیمت آرد 
مشابه گذشته بوده و تغییر نخواهد کرد و محدودیت سهمیه آرد 
نانوایان برای فروش نان به مردم برداشته خواهد شد. یعنی باز هم 

سهمیه نانوایی ها با هم متفاوت خواهد بود اما مبنا و علت این تفاوت، 
میزان عملکرد نانوایی است. یعنی هر نانوایی به میزان پخت و 

فروش نان در دوره قبل، بعلاوه »تا ۱۰ درصد بیشتر«، برای دوره 
جدید آرد یارانه ای دریافت خواهد کرد

,,

خودروهای مناطق آزاد مجاز به شماره گذاری در داخل کشور شدند
وزیر صمت ضمن اشــاره به اینکه طرح 
دولت در حوزه خودرو نهایی شده است، 
گفت: خودروهایی کــه در مناطق آزاد 
تردد دارند می توانند در داخل کشــور 
هم شــماره گذاری شــوند. به گزارش 
خبرنگار مهر، سید رضا فاطمی امین روز 

چهارشنبه در حاشیه جلسه هیأت دولت 
در جمــع خبرنگاران اظهار داشــت: در 
زمینه خودرو طرحی در دولت بررسی و 
نهایی شده است که جزئیات آن به زودی 
اعلام می شود. وزیر صمت افزود: بر اساس 
این طرح، خودروهایی که در مناطق آزاد 

تردد می کنند با شرایطی که هفته آینده 
به دقت اعــلام خواهم کرد این مجوز را 
خواهند داشت که شماره گذاری شوند و 
در کل کشور مورد استفاده قرار بگیرند که 
می تواند کمکی باشد برای افزایش عرضه 

در بازار باشد.

در پی اظهارنظرات ضــد و نقیض درباره عرضه خودرو در 
بورس کالا

دبیر انجمن قطعه سازان: گیج شده ایم 
به کدام ساز برقصیم؟

ادامه و استمرار عرضه خودروها در بورس کالا در حالی در هاله ای 
از ابهام قرار گرفتــه که نظرات متعددی در خصوص نحوه عرضه 
خودروهای داخلی وجود دارد دبیر انجمن قطعه سازان ضمن گلایه 
از این موضوع، عنوان کرد: برای فروش ساده یک کالا که در همه 
دنیا بر اســاس عرضه و تقاضا انجام می شود، چندین راه و شیوه 
عجیب و غریب طراحی کرده اند، اما در اجرای همین شیوه ها هم 

تردید وجود دارد و هر روز با یک تصمیم جدید مواجه هستیم.
 آرش محبی نژاد ، ضمن گلایه از بحث های اخیر پیرامون ادامه دار 
شــدن یا نشــدن روند عرضه خودروها در بورس کالا که یک روز 
تاکید می شــود، برای تعدادی از خودروها لغو شــده و سپس در 
همان روز یا نهایتا روز بعد، تکذیب می شــود، اظهار کرد: اختلاف 
رای و نظر مختلف میان نهادها وسازمان های مرتبط به قدری در 

صنعت خــودرو وجود دارد 
به  نمی داند  تولیدکننده  که 
کدام ساز باید برقصد؟! یک 
بازار، یک روز  روز حاشــیه 
قرعه کشی، یک روز عرضه در 

بورس و دوباره از اول!
دبیــر انجمن صنایع همگن 

نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو کشور تصریح کرد: با توجه به روند 
و رویه غلطی که طی سال های گذشته پایه گذاری و اجرا شده و در 
نهایت هم منجر به زیان انباشته و زمین گیر شدن صنعت خودرو و 
قطعه سازی شده است، معتقد هستیم که عرضه خودرو در بورس، 

تنها راه قانونی فرار از »قیمت گذاری دستوری« است.
وی ضمن اشاره به نتایج مثبت فروش خودرو در بورس کالا، گفت: 
بازنده اصلی قمارِ قرعه کشــی خودرو مردم و تولیدکنندگان و در 

مقابل برنده این قمار، دلالان هستند.
دبیر انجمن قطعه سازان کشور به موانع پیش آمده در عرضه خودرو 
در بورس کالا اشاره کرده و درباره چرایی آن، توضیح داد: مشکل 
اقتصــاد کلان از دیدگاه ما در دو موضوع دیده می شــود؛ علاوه 
براینکه قدرت خرید مردم به دلیل تورم و افزایش قیمت ها و عدم 
تناســب درآمدها کاهش یافته است، اقتصاد دستوری نیز  که در 
رأس آن، قیمت گذاری دستوری قرار دارد، بر مشکلات این حوزه 

دامن زده است.

خبر

کشاورزی

3 میلیون تن کود یارانه ای مورد نیاز 
کشور تامین و تدارک شد

مدیرعامل شرکت خدمات 
حمایتــی کشــاورزی از 
تامیــن و تــدارک ســه 
میلیون تن کود یارانه ای 
) ازته، فســفاته و پتاس( 
مورد نیاز کشور خبر داد 
و گفت: از این میزان کود 

تامین شــده تاکنون ۲.۵ میلیون تن از شــبکه های کارگزاری 
توزیع و به دست کشاورزان رسیده است.

بــه گزارش خبرنگار اقتصــادی ایرنا، »حمید رســولی« امروز 
)چهارشنبه( در نشست خبری خود به مناسبت دهه مبارک فجر 
در جمع خبرنگاران افزود: طبق برنامه وزارت جهاد کشــاورزی 
امســال باید ۳ میلیون و ۲۰۰ هزارتن کود پایه تولید و به بازار 
عرضه می شد که از این میزان ۲۰۰ هزار تن باقیمانده تا پایان 
ســال تامین و تدارک می شــود. مدیرعامل شــرکت خدمات 
حمایتی کشاورزی تصریح کرد: اکنون ۹۰ درصد کودهای یارانه 
ای از محل تولیدات داخل و تنها ۲۵۰ هزارتن یعنی معادل ۱۰ 
درصد از محل واردات تامین می شود که این برای کشور موفقیت 
به شمار می رود. وی تصریح کرد: براساس آمارها ۵۰۰ هزارتن 
کود یارانه ای )ازته، فســفاته و پتاسه ( ذخایر استراتژیک کشور 
است که برای حفظ کیفیت هر ساله کود نو جایگیزین کودهای 
کهنه می شود. به گفته وی، اکنون در حال توزیع کودهای ازته 
و ذخیره سازی کودهای فسفاته و پتاسه برای کشت بهاره سال 
آینده هستیم. رسولی گفت: میزان مصرف کودهای یارانه ای طی 
امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۴۰۰ هزار تن معادل 

۲۴ درصد رشد را نشان می دهد.
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فوت ۲۷ نفر در تصادفات مشهد از 
ابتدای دی ماه امسال

رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهور خراسان رضوی 
گفت: از ابتدای دی ماه امسال تاکنون تعداد ۲۷ فقره تصادف منجر 
به فوت در مشــهد اتفاق افتاده که از این تعداد ۲۲ نفر مرد و ۵ 
نفر زن بودند. سرهنگ علیرضا رحیمی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: از ابتدای دی ماه امسال تاکنون تعداد ۲۷ فقره تصادف منجر 
به فوت در مشهد اتفاق افتاده که از این تعداد ۲۲ نفر مرد و ۵ نفر 
زن بودند.وی با اعلام اینکه در ۲۷ فقره تصادف منجر به فوت در 
مشهد ۱۶ نفر عابرپیاده بودند، افزود: همچنین از این تعداد ۵ نفر 
راننده راکب موتورسیکلت و ۶ نفر سرنشین و راننده خودرو بودند. 
از ۱۶ نفر عابرپیاده  ۸ نفر سنشان بالای ۶۰ سال بود و از راکبان 

موتور سیکلت سن ۴ نفر زیر ۳۵ سال گزارش شده است.
رحیمــی بیان کرد: با توجه به اینکه نیمی از  عابران فوت شــده 
بالای ۶۰ سال داشــتند باید جانمایی پل های عابر پیاده توسط 

بیشــتر شود،  شــهرداری 
همچنین پل های عابرپیاده 
باید مکانیزه و قابل استفاده 
برای همه افراد به ویژه افراد 
مســن و افرادی که مشکل 
حرکتی دارند، طراحی شود 
تا بتوانند برای عبور از عرض 

خیابان راحت از پل های عابرپیاده استفاده کنند. شاید بدین ترتیب 
بخشی از مشکلات عبور عابران پیاده از عرض خیابان کاهش یابد 

و شاهد تصادفات کمتری در این حوزه باشیم.
رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهور خراسان رضوی 
با اشاره به رشد ۱۰ درصدی تصادفات منجر به خسارت در مشهد، 
مطرح کرد: از ابتدای دی ماه امسال تاکنون تعداد ۱۲ هزار و ۹۲۳ 
فقره تصادف منجر به خسارت در بزرگراه ها و خیابان های مشهد 
اتفاق افتاده اســت که نتیجه بی احتیاطی رانندگان بوده است و 
نســبت به مدت مشابه در سال گذشته ۱۰ درصد افزایش داشته 

است. 
رحیمی خاطرنشان کرد: در همین مدت تصادفات منجر به جرح 
۸۸۷ فقره گزارش شــده که  ۹۵۷ نفر در رابطه با این تصادفات 
مصدوم شــده اند. تعداد مصدومان تصادفــات منجر به جرح نیز 
یک درصد معادل ۱۳ نفر نسبت به همین مدت در سال گذشته 

افزایش داشته است.

اهل سنت خراسان شمالی پای کار انقلاب
فرا رســیدن دهه فجر روحــی دوباره 
در کالبد جســم انقلاب اسلامی است؛ 
فرصتی دوباره تا آرمان ها یادآوری شده 
و خود را با آن ها بسنجیم، پیشرفت ها و 
عقب ماندگی ها را شناسایی کنیم و برای 
صعودی دوباره برنامه ریزی داشته باشیم.

انقلاب اسلامی ایران که به رهبری امام 
راحل در بهمن ۵۷ به پیروزی رســید، 
سرشار از تجربه ها و اندوخته هایی است 
که هر کدام می تواند مدت ها مورد بحث 
و تحلیل قرار بگیرد. از جمله این موارد 
توانایی امام راحل در همبســتگی آحاد 
ملت ایران بود. در انقلاب همه اقشــار 
نقش داشتند و پای کار بودند تا کشور را 
از ظلم و فساد طاغوت نجات دهند و در 

پایان به این مهم دست یافتند.
یکی از این گروه ها اهل سنت هستند؛ 
اهل سنتی که دوشادوش برادران خود 
بــرای پیروزی انقلاب مبــارزه کردند و 
اکنون نیز نه تنهــا از آرمان های امام و 
انقلاب کوتاه نیامده اند، بلکه با روحیه ای 
اســتوارتر برای پیروزی نهایی اسلام بر 

شرک و کفر، تلاش می کنند.
امام خمینی به ما عزت داد

محمد آخوند پروانــه، امام جمعه اهل 
سنت دهســتان حصارچه در گفتگو با 
خبرنگار مهر اظهار کرد: ما برادران اهل 
سنت همیشه از تریبون های نماز جمعه 
و در مناســبت های ملــی و مذهبی از 
خدمات و دستاوردهای انقلاب قدردانی 

کرده و خواهیم کرد.
وی افــزود: علمای دین در زمان شــاه 
آزادی نداشتند و این امام خمینی )ره( 
بود که به ما عزت و سربلندی بخشید و 
به برکت ایشان تحولی عظیم در تبلیغات 
دین اسلام در کشــور بعد از انقلاب به 

وقوع پیوست.
آخونــد پروانه گفــت: بعــد از انقلاب 
دشــمنان چشــم دیدن این شکوفایی 
اسلام و الگو شدن این کشور در جهان 
را نداشــتند و همچنین از برملا شدن 
تمامی دسیســه های خود توسط مقام 
معظم رهبری به ستوه آمدند؛ چراکه هر 
نقشه ای که آمریکا و جیره خوارانش برای 
از بین بردن انقلاب امام خمینی طراحی 

کردند در نطفه خفه شد.
وی افزود: کشورهای غربی سرمایه های 
کلانی را در این راه از دســت دادند و در 
ماه های گذشته هم سعی داشتند با ایجاد 
اغتشاشات و ایجاد تفرقه به اهداف خود 
دست یابند، که در این پروژه هم شکست 

خوردند.
وی تاکید کرد: ما علمای اهل سنت اهانت 
و توهین نشریه شارلی ابدو فرانسه به مقام 
روحانیت و مرجعیت را محکوم می کنیم، 
این اقدام راه و روش انسان های بی منطق 
و انسان های پست و دست خالی بوده و 

این امر زشــت آنها، این را می رساند که 
دنیای غرب از جمهوری اسلامی ایران به 

شدت عصبانی شده است.
تحول در آزادی اهل سنت پس از انقلاب

دردی جلایر، فعال فرهنگی و اجتماعی 
ترکمن نیز در گفتگــو با خبرنگار مهر 
اظهار داشت: وضعیت مناطق اهل سنت 
قبل از انقلاب اسلامی قابل قیاس با بعد 

از آن نیست.
وی افــزود: اهل ســنت در زمان رژیم 
پهلوی ناشناخته بودند؛ نه عقاید مذهبی 
خود را می توانســتیم آزادانه بیان کنیم 
و نه می توانستیم مســجد و حوزه های 
علمیه خود را گسترش بدهیم؛ اما امروز 
یک روستای اهل سنت دارای چندین 
مســجد، چندین نماز جمعــه و تعداد 

زیادی مکتب خانه قرآن است.
جلایر تصریح کرد: همه ایــن موارد از 
خدمات دلسوزانه انقلاب اسلامی به اهل 

سنت است.
وی افــزود: دشــمنان در اوایل پیروزی 

انقلاب با ایجاد انواع فتنه ها و مشکلات 
می خواســتند بین نظام و مردم به ویژه 
مذاهب اسلامی اختلاف و شکاف ایجاد 
کنند که به یــاری خداوند، رهبری امام 
راحــل، امام خامنه ای و هوشــیاری و 
ولایتمداری ملت شریف ایران اسلامی 

تمامی نقشه های آنها خنثی شد.
این فعال فرهنگی اهل سنت تصریح کرد: 
بعد از سقوط نظام شاهنشاهی آمریکای 
جنایتکار و اســرائیل تروریست پرور با 
ترور شخصیت های نظامی و مذهبی در 
ایران و ایجــاد درگیری های داخلی در 
استان های سنی نشین و جنگ تحمیلی 
سعی داشــتند این انقلاب اسلامی را از 

بین ببرند.
وی گفت: امروزه هم شاهد هستیم که به 
بهانه های مختلف مثل آزادی زنان سعی 
در برهم ریختن امنیت کشور دارند که ما 
به آنها می گوئیم از این فتنه ها هم عبور 

خواهیم کرد و شما موفق نخواهید شد.
جایگاه روحانیون به برکت انقلاب تعالی یافت

گلدی آخوند کمالی، مدیر مدرسه علمیه 
روستای امانلی نیز در گفتگو با خبرنگار 
مهر اظهار داشت: به برکت انقلاب و وجود 
آیت الله خامنه ای که اهل سنت ایشان 
را اولی الامر می دانند، بعد از انقلاب ائمه 
جمعه و مدیران مدارس اهل سنت کشور 

به آزادی های مذهبی رسیدند.
وی افزود: بعد از انقلاب دشمن با عناوین 
مختلف سرمایه گذاری های زیادی انجام 
داد تا کشور را به مرحله ضعف و نابودی 
بکشــاند اما هیچ گاه به دشمنان اجازه 

دست درازی به کشور را نداده ایم.
وی تصریح کرد: جایــگاه روحانیون به 
برکت انقلاب اســلامی و امام خمینی 

تعالی یافت.

۱۰ هزار  سکونتگاه غیر رسمی در حاشیه مشهد فاقد گاز شهری هستند
مدیرعامــل شــرکت گاز خراســان رضوی 
درخصوص گازرسانی در حاشیه شهر گفت: 
درحــال حاضر ۱۰۰ درصد ســکونتگاه های 
رسمی در حاشیه مشــهد دارای انشعاب گاز 
شهری هستند و حدود ۱۰ هزار واحد مسکونی 
و باغ ویــلا هم به دلیل ســاخت و ســازهای 

غیرمجاز گاز ندارند. حسن افتخاری در مورد 
وضعیت گازرسانی در حاشیه شهر مشهد اظهار 
کرد: در حاشیه شهر برای هر واحد مسکونی 
که مجوز ساخت داده شده علمک گاز نصب 
شده، اما مشــکل ما در این مناطق ساخت و 
سازهای غیرقانونی است که مجوز قانونی ندارند 

و این شرکت قادر نیســت به این مشترکان 
خدمات رســانی کند.  وی افزود: در ســامانه 
شرکت گاز آمار جداگانه ای برای نصب علمک ها 
در مناطق مختلف نداریم، اما در آمار کلی ۱۰۰ 
درصد سکونتگاه های رسمی در حاشیه شهر 

مشهد دارای انشعاب گاز شهری هستند. ان
راس

خ

خـــبر

نماینده قوچان ؛  عقب ماندگی قوچان از بودجه های عمرانی- مسیر توسعه ناهموار است 
 شهرســتان قوچان بســتر بســیار خوبی در 
کشــاورزی، دامداری، صنعت و گردشگری دارد 
و به واسطه برخورداری از گمرک باجگیران انتظار 
می رود که رشد فراوان نیز داشته باشد اما ظواهر 
نشــان می دهد که این شهرستان آهنگ رشد 
کندی داشته و بنا بر گفته نماینده مردم قوچان 
در مجلس شورای اسلامی هنوز راه های توسعه 

هموار نشده است.
قوچان به دلیل بهره منــدی از تنوع محصولات 
کشاورزی و زیرساخت هایی ازجمله مرز باج گیران 
و گمــرک می تواند در جذب ســرمایه گذاران و 
توسعه اقتصادی نقش مهمی ایفا کند و با افزایش 
صادرات و تولیدات داخلی ارزآوری برای کشور به 
همراه بیاورد اما متأسفانه نگاهی اجمالی به این 
شهرستان نشان می دهد که درواقع روند کندی 
را از این حیث دنبال کرده اســت و ظرفیت های 

آن در سایه کلان شهر مشهد مغفول مانده است.
آب وهوای خنک در تابستان و تفرج گاه های این 
شهرستان به ویژه درگز و پارک های طبیعی اگرچه 
زمینه مناسبی را توسعه گردشگری است اما هنوز 

این ظرفیت ها به درجه شکوفایی نرسیده است.
تولیــدات باغــی، خشــکبار، صنایع دســتی، 
زیرساخت هایی همچون راه، گمرک باج گیران و 
نزدیک بودن به عشق آباد پایتخت ترکمنستان، 
گوشــه ای از ظرفیت های شهرســتان قوچان 
محســوب می شــود کــه می توانــد در حوزه 
گردشگری، صنایع کشــاورزی و دامداری علاوه 
بر توسعه زمینه جذب سرمایه گذار را فراهم آورد.

در همین راســتا برای واکاوی مشــکلات این 
شهرســتان با علی آذری نماینده مردم قوچان 

در مجلس شــورای اسلامی به بحث و گفت وگو 
نشستیم.

* عقب ماندگی های شهرستان قوچان در 
چه حوزه هایی بیشتر به چشم می خورد؟

در حوزه انتخابیه قبل از این که نماینده شهرستان 
شوم زیرساخت هایی که مشکل داشتند را رصد 
کــردم لذا با قاطعیت می گویــم اتفاقات خوبی 
افتاده اســت به طوریکه در حوزه مرز باجگیران 
و بازارچــه مرزی که تعطیــل بود با پیگیری ها 
فراوان و جلسات مسئولان ســران دوباره رونق 
گرفت و سبب بازگشایی مرز و کمک به معیشت 

مرزنشینان شده است.
* اما با وجود ازســرگیری تبادلات تجاری 
اما زیر ساخت هایی مانند راه و یا امکانات 

شهری در آن رشدی نداشته است!
بله.در این خصوص برای ضریب بخشــیدن به 
آهنگ توســعه و پیشــرفت نیازمند تسهیل و 

هموارسازی زیرساخت هایی مانند راه هستیم.
به طور مثال در شهرستان حوزه انتخابیه خودم 
مرز باجگیران که باب ورودی پیمان شــانگهای 
قرارگرفته است هنوز مشاهده می شود که آزادراه 
قوچان - چناران- مشــهد به صــورت کامل در 
دست اقدام انجام نگرفته است. هرچند که پروژه 
تعریف شــده اســت و حدود ۷۰ کیلومتر بعد از 
چناران بحث استملاک ادامه طرح اش هستیم اما 
این طرح توسط دولت باید در اولویت قرار گیرد و 
یا حتی اتصال به شبکه ریلی این فرصت سوزی 

باعث عقب ماندگی کشور می شود .
* این موضوع به کاهش بودجه های عمرانی 

ربط دارد؟

نظر کمیســیون عمران این است که ما همت 
کــرده و از طرفــی دولت قانع شــود تا بودجه 
عمرانی بیش تــری در اختیار قرار گیرد زیرا این 
موضوع خودش یک صرفه جویی است و از تورم و 
مشکلات آتی به واسطه توسعه عمرانی و اقتصادی 

پیشگیری می کند.
* با اینکه باجگیران به قول شما دروازه ورود 
شانگهای است اما هنوز این شهر گاز ندارد؟

البته در حوزه عمرانی شهرباجگیران که تنها شهر 
بدون گاز استان خراسان رضوی بود و سبب خفته 
بودن این شهر مرزی شــده بود.در حال حاضر 
بزرگ ترین و ارزشمندترین کار پروژه گازرسانی 
به شهر و روســتاهای باجگیران در دست اقدام 
است به گونه ای که در زمره مصوبات سفر ریاست 
جمهوری قرار دارد لذا تا پایان ســال ۱۴۰۲ این 

پروژه اتمام می شود.
* یکی از مشکلاتی که صنعتگران قوچان 
گلایه دارند کمبود آب و هم چنین برق به 

ویژه در شهرک صنعتی است؟
احداث پســت توزیع برق در شــهرک صنعتی 
شماره ۲ تا پایان امسال در دستور کار قرار دارد که 
با احداث آن ۵۰ صنعت تعریف و قراردادها بسته 
می شود و ســبب افزایش کارگاه ها و کارخانه ها 

می شود و اشتغال خوبی در پی دارد .
یکی دیگــر از این پروژه هــا آب قوچان بود که 
آلودگی با نیترات بالا باعث شده بود مردم قوچان 
چندین ســال مظلوم واقع شدند و لذا سال های 
قبل اگر مسئولان پیگیری  کرده بودند این پروژه 
می توانست با ۵ یا ۱۰ میلیارد تومان به اتمام برسد 
اما با این وضعیت تورم و اقتصاد بیمار این پروژه 

را با ۲۷ میلیارد تومان شروع کردیم و احتمالا با 
۱۲۵ میلیارد تومان به اتمام می رسد.

* پیش ازاین قرار بود منطقه ویژه اقتصادی 
نیز ظاهراً در این شهرستان راه اندازی شود؟

بله پروژه منطقه ویژه اقتصادی با دوندگی و تلاش 
خستگی ناپذیری که توسط مسئولان انجام شد 
توانستیم مصوبه آن را بگیریم و لذا خود شرکت 
شهرک ها را مسئول اجرای این طرح معرفی شده 
است.درواقع منطقه ویژه اقتصادی ، پروژه برق در 
شهرک صنعتی شماره دو ، بحث گاز باجگیران و 
هم چنین رونق دوباره بازارچه مرزی کارهایی بود 

که برای توسعه انجام گرفت.
* با توجه به محرومیت روستاها تا چه میزان 
به این موضــوع در تخصیص بودجه توجه 

شده است؟
در حوزه آب و فاضلاب پروژه آب رســانی به ۳۱ 
روستای شهرســتان قوچان با جمعیت حدود 
۳۸ هزار نفر، عملیات تأمین آب شــرب به ۱۴ 
روستا و خود شهر قوچان، سایت های مخابرات، 

طرح هادی در ۱۴۹ روستای شهرستان بازنگری 
شده است. اختصاص ۱۱۹۶ تن قیر رایگان برای 
ســال ۱۴۰۱، هم چنین ۵۷۵ تن قیر برای سال 
۱۴۰۰، روشنایی محورها اصلاح نقاط حاصلخیز 
، روکش آســفالت محور قوچان و فاروج ازجمله 
طرح هایی است که برای رفع عقب ماندگی ها در 

این شهرستان در دستور کار قرارگرفته است.
در حــال حاضــر اولویت ما بــر روی اقدامات و 
پروژه های نیمه کاره ای اســت که فراهم ســازی 
زیرساخت ها مهم بوده و لذا باید در بودجه عمرانی 
دولت گنجانده شــود که البته نیاز به پی جویی 

فراوان دارد.
* در حوزه بهداشت و درمان چطور؟

با تلاش های انجام شــده برای رفع مشــکلات 
بهداشت و درمان حوزه انتخابیه چند مرکز جامع 
سلامت و خانه بهداشت در فاروج و قوچان احداث 
شد و در حال ارائه خدمات به شهروندان هستند.

همچنیــن بــا مکاتبــات و پیگیری هایی که 
صورت گرفت دســتگاه و تجهیزات پزشکی به 
بیمارستان های شهرســتان های قوچان و فاروج 
اختصاص یافت. با پیگیری های انجام شــده و به 
همت بنیاد مسکن تعدادی از جاده های روستایی 
این دو شهرستان آسفالت شدند و قرار بر این شد 
برای مابقی جاده های روستاهای حوزه انتخابیه نیز 

عملیات آسفالت ریزی صورت پذیرد. 
در موضوع نوسازی و بازسازی مدارس هم تعدادی 
از مدارس شهرستان های فاروج و قوچان بازسازی 
شدند و البته امکاناتی نیز برای آن ها اخذ گردید 
همچنین چند مدرســه هم در روســتاهای دو 

شهرستان در حال ساخت است
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه شش 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی . نظر به دسـتور مـواد ۱ و۳ قانون تعیین تکلیـف وضعیت  اراضی 
و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰  : ۱-  برابـر 
رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲۷۲۰۰۰۸۷۲ مورخـه ۱۴۰۱/۱۰/۰۴ هیـات  
موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی منطقه شـش 
مشـهد  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض آقـای محمـود ذوالفقـاری  نقنـدر  
فرزنـد عباسـعلی شـماره شناسـنامه ۲۷ محـل صدور مشـهد نسـبت به 
سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ یک قطعه محوطه مشـتمل بر سـاختمان 
نیمه سـاز  به مسـاحت ۳۷۱/۲۰ مترمربع قسـمتی از پلاکهای ۱۱ فرعی 
و ۸۳۷  فرعـی از ۱۸۶  اصلـی واقـع در اراضـی چهارچشـمه  بخـش ۱۰ 
مشـهد خریداری با واسـطه / بدون واسـطه از محل مالکیت های  عباس 
ناصـری آبکـوه  و  ثمانه  و سـمیرا کرباسـی مالک رسـمی محـرز گردیده 

 . است 
۲- برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲۷۲۰۰۰۸۷۱ مورخـه ۱۴۰۱/۱۰/۴ 
هیـات موضـوع مـاده یک قانـون مذکـور مسـتقر در واحد ثبتـی منطقه 
شـش مشـهد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم  شمسـی زارعی 
هدایت آباد فرزند احمد  شـماره شناسـنامه ۶۶۰۳۱ محل صدور مشـهد 
نسـبت بـه سـه دانـگ مشـاع از ششـدانگ یک قطعـه محوطه مشـتمل 
بـر سـاختمان نیمـه سـاز  بـه مسـاحت ۳۷۱/۲۰  قسـمتی از پلاکهـای 
۱۱ فرعـی و ۸۳۷ فرعـی از ۱۸۶ اصلـی واقـع در اراضـی چهـار چشـمه 
بخـش ۱۰ مشـهد  خریـداری با واسـطه/ بدون واسـطه از محـل مالکیت 
های عباس ناصری آبکوه و ثمانه و سـمیرا کرباسـی مالک رسـمی محرز 

گردیده اسـت. 
لـذا بـه اسـتناد ماده ۱۳ آئین نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت  در دو 
روزنامـه  بـه فاصلـه ۱۵ روز از طریـق یکـی از روزنامه هـای محلی و یکی 
از روزنامه های کثیرالانتشـار اعلام شـده در شـهرها منتشـر و در روستاها 
رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع بـه آرای اعلام شـده 
اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار  آگهی  و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تا دو مـاه اعتراض خود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک  

تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد و بایـد از تاریـخ  تسـلیم اعتـراض مبادرت 
بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نماید و گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل تحویـل دهد که در این صـورت اقدامات 
ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت و در صورتیکـه  اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، گواهـی تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت به صدور سـند 
مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به 
دادگاه نیسـت. م.الـف۴۰۵ تاریخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۱۱/۱۳. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۳۰
   هادی ریحانی - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه شش مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه سه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی حوزه ثبتی منطقه سـه مشـهد. نظر به دسـتور مواد ۱ و۲ قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت  اراضـی و سـاختمان هـای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ امـلاک متقاضیانـی که در هیات موضـوع ماده یک 
قانون مذکور مسـتقر در واحد ثبتی منطقه سـه مشـهد مورد رسـیدگی 
و تصرفـات مالکانـه وبلامعـارض  آنـان محـرز و رای لازم صـادر گردیـده 
جهـت اطـلاع عموم به شـرح ذیل آگهـی میگردد : امـلاک متقاضی واقع 
در پـلاک ۴۳۱  اصلـی بخـش ۵ مشـهد پـلاک  ۵۹۰ فرعی بنـام محمد 
هـادی صفـر زاده فرزند صفرعلی در ششـدانگ یک باب کارگاه سـنگبری 
بـه مسـاحت  ۱۵۴۴۱/۷۸ مترمربـع واقـع در جاده فریمان کـه خریداری 
شـده از مالـک رسـمی  آقای احمد رحمتی میباشـد. لذا بـه موجب ماده 
۳ قانـون  تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصلـه ۱۵ روز از طریق ایـن روزنامه و 
محلی / کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیات الصاق 
تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته 
باشـند باید از تاریخ انتشـار اولین آگهی و در روسـتاها از تاریخ الصاق در 
محـل تـا دو مـاه اعتراض خود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و 
گواهـی تقدیم و رسـید اخذ نماینـد. معترض باید ظرف یک مـاه از تاریخ 

تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت 
مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. م.الف۳۹۵ تاریخ انتشـار نوبت 

اول: ۱۴۰۱/۱۱/۱۳. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۳۰
 ابوالقاسم نظام زاده -رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه سه مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک نیشابور 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی برابر رای شماره   
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۱۱۹۱۳  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقای احمد حصاری به شناسـنامه شـماره ۱۰۷ کدملـی ۱۰۶۱۰۸۹۴۵۲ 
صادره از نیشـابور فرزند حسـین در ششـدانگ یک قطعـه زمین مزروعی 
به مسـاحت ۴۸۳۸۸/۷۵ مترمربع پلاک شـماره ۷۹ اصلی واقع در بخش 
۱۲ حوزه ثبت ملک نیشـابور از مالکیت مشـاعی متقاضـی محرز گردیده 
اسـت.. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دونوبت به فاصلـه ۱۵ روز 
آگهـی مـی شـود  در صورتـی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
، ظـرف مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهی اسـت در صو.رتـی انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد . تاریـخ انتشـار نوبـت اول  ۱۰/۲۸ /۱۴۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   

   ۱۴۰۱/۱۱ / ۱۳
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

اصرار روس ها و انکار سردار

مهاجم ایران سوژه نقل و انتقالات اروپا
در حالی که سردار آزمون مهاجم تیم 
ملی فوتبال ایران تاکید کرده است که 
می خواهد در باشگاه بایر لورکوزن بماند، 
دو تیم روسی خواهان به خدمت گرفتن 
این بازیکن شدند. به گزارش خبرنگار 
مهر، نیمکت نشینی های سردار آزمون 
در بایر لورکوزن و فرصت کم برای بازی 
و گلزنی در یک سال حضور این مهاجم 
ایرانی در بوندس لیگا باعث شد تا تیم 
هایی از سه کشــور به دنبال او باشند؛ 
از المپیک مارســی فرانســه گرفته تا 
گالاتاسرای و فنرباغچه ترکیه و باشگاه 
های زنیت، سوچی و لوکوموتیو روسیه.
چرا انتقال به غول های ترکیه منتفی شد؟

گالاتاسرای ترکیه شاید اولین تیمی بود 
که نام آن به عنوان یکی از مشــتریان 
آزمون در نقل و انتقالات زمستانی این 
فصل مطرح شد. این تیم برای تقویت 
خط حمله خود نام آزمون را در لیست 
خریدهایــش قرار داد. عــلاوه بر این، 
فنرباغچه هم سردار را زیر نظر داشت اما 
در نهایت مهاجم ایران که تنها یک سال 
از حضــورش در بوندس لیگا می گذرد 
ترجیح داد در این مقطع زمانی به ترکیه 
نــرود. ضمن اینکه ســردار در جریان 
مسابقات جام جهانی در گفتگو با یک 
شبکه ترکیه ای اعلام کرده بود که اگر 
روزی بخواهد در ترکیه بازی کند، تیم 

مورد علاقه اش فنرباغچه است.
پیشنهاد 10 میلیون یورویی المپیک مارسی

آزمون فصل گذشــته مورد توجه تیم 
المپیک لیون فرانسه بود و حتی تا چند 
قدمی پیوســتن به این تیم هم رفت 

اما در نهایت بایــر را انتخاب کرد. این 
بار نوبت المپیک مارســی بود که برای 
جذب آزمون دست به کار بشود. طبق 
اعلام روزنامه اکیپ، باشــگاه فرانسوی 
حاضر بود ۱۰ میلیون یورو برای خرید 
آزمون هزینه کند اما در ساعات پایانی 
نقل و انتقالات زمستانی، این معامله هم 

منتفی شد.
 صف مشتریان در روسیه!

اما بیشترین مشــتریان آزمون در این 
پنجره زمســتانی از کشور روسیه بوده 
اند. ســردار با ســابقه چند سال بازی 
در تیم های روبین کازان، روســتوف و 
زنیت سنت پترزبورگ، مطمئن ترین 
گزینه برای تقویت خط حمله یک تیم 

روسی است؛ به ویژه اینکه آمار گلزنی 
و پاس گل او در زنیت طی ســه فصل 
بازی در این تیم بســیار ویژه بود. روز 
گذشته یکی از خبرنگاران روسی اعلام 
کــرد زنیت بــرای بازگرداندن مهاجم 
ایرانی و ســابق خود دست به کار شده 
است. سایت چمپیونات روسیه هم شب 
گذشــته خبر داد لوکوموتیو مسکو و 
سوچی دو باشگاه دیگر روسی هستند 
که برای خرید قرضی آزمون پیشنهادات 
خود را ارائه داده اند. هدایت سوچی بر 
عهده قربان بردیف است؛ مربی ترکمن 
الاصلی که آزمون برای او احترام زیادی 
قائل است و از این مربی به عنوان »پدر 

فوتبالی« خود یاد می کند.

تاکید آزمون: در بایر می مانم
امــا ســردار آزمــون در برابــر تمام 
پیشــنهاداتی که به او رســیده است، 
تاکید کرده که می خواهد در بایر بماند 
و تمرکزش را روی این تیم بگذارد. چه 
زمانی که پیشــنهاد گالاتاسرای ترکیه 
مطرح شــد و چه زمانــی که المپیک 
مارسی برای جذب این مهاجم ۲۸ ساله 
اقــدام کرد، آزمون از موضع خود کوتاه 
نیامد و اعــلام کرد که در بوندس لیگا 
می ماند. مهاجــم تیم ملی ایران قصد 
دارد حداقل تا پایان فصل به کارش در 
بایــر ادامه بدهد و اگر قرار بر انتقال به 
تیم دیگری باشد، این اتفاق در تابستان 

رخ می دهد. 

پریرا وارد تهران شد
مهاجم برزیلی باشگاه پرسپولیس برای 
انجام تســت های پزشــکی و حضور در 

تمرینات به تهران آمد.
به گزارش ایســنا، بعد از عقــد قرارداد 
لئاندرو پریرا با باشــگاه پرسپولیس، این 
بازیکن بعد از حضور در استانبول و اخذ 

ویزا بامداد )چهارشنبه( وارد تهران شد.
لئاندرو مارکوس پروچنا پریرا که بعد از 
حضور درلیگ ژاپن و همراهی تیم گامبا 
اوزاکا در دو فصــل گذشــته راهی ایران 
شــده، قراردادی را تا پایان فصل آینده 
فوتبال ایران با باشگاه پرسپولیس منعقد 

کرده است.
بر اساس اعلام باشگاه پرسپولیس، امور 
 ITC مربوط به ثبت قرارداد، درخواست
و دریافت کارت بازی این بازیکن با حضور 
وی در ایفمارک و آغاز تست های پزشکی 

و سلامتی پیگیری خواهد شد.

فوتبال ایران کار کرد و تاثیر خودش را هم گذاشــت و همین که هنوز 
بخش عظیمی از هواداران تیم ملی او را گزینه مناســبی برای هدایت 
»یوزها« می دانند، گواه بر همین مساله است. به هر حال، کی روش دیگر 
نیست و فدراسیون باید روی بقیه گزینه ها پارو بزند. شاید این مساله 
باعث شود که گره نیمکت تیم ملی باز شود و بالاخره سرمربی این تیم 
مشخص شود. نکته مثبت دیگری که خداحافظی کارلوس کی روش 
داشــت این بود که فهمیدیم برخی از بازیکنان تیم ملی زبان دارند و 
می توانند حرف بزنند. در دوره نخستی که کی روش سرمربی ایران بود، 
برخی از بازیکنان را به تیم ملی فراخواند و از آن ها حمایت کرد و هرچند 
که کارشناسان و هواداران تیم ملی به انتخاب آن ها انتقاد داشتند، پشت 
بازیکنانش ماند و از آنــان دفاع کرد؛ یکی همان بازیکنی که در بازی 
معروف و تلخ ایران و ژاپن در نیمه نهایی جام ملت های آسیا ۲۰۱۹ آن 
اشتباه مهلک را مرتکب شد و آرزوهای یک تیم و یک کشور را به باد داد 

اما باز هم از سوی سرمربی پرتغالی حمایت شد.
دراگان اسکوچیچ، مربی پیشین تیم ملی از این بازیکن همیشه استفاده 
می کرد و او پای ثابت خط دفاع تیم ملی بود و تصور می کرد که در جام 
جهانی قطر خواهد درخشید. شاید به خاطر همین خیالات خوش بود 
که ماجرای اتوبوس تیم ملی و آن افتضاح تاریخی را صورت داد؛ کاری 
که مســتحق اخراج از تیم ملی و تحریم شدن بود اما باز هم - به هر 
دلیلی - در تیم ملی ماند و حتی وقتی کی روش به تیم ملی بازگشت 
هم چنان می شد تصور کرد که کنعانی زادگان در جام جهانی بازی کند.

اما سرمربی تشــخیص داد که او و چند نفر دیگر در جام جهانی بازی 
نکنند؛ تیم ملی هم دو شکســت و یک پیروزی کسب کرد و به خانه 
برگشــت. انتقادها از تیم ملی زیاد بود،  از سرمربی پرتغالی اش بیش تر؛ 
انتقادهایی که گاهی آنقدر تند و تیز بودند که نمی شد تصور کرد. با این 
حال، صدایی از کنعانی یادگان - که قاعدتا باید بیش از همه شاکی باشد - 
درنیامد تا این که کی روش خداحافظی کرد. ناگهان مدافع تیم ملی گویی 
که از غار بیرون آمده اســت، یادش آمد که »کی روش نه به او و شجاع 
که به ایران خیانت کرد.« باید پرســید تویی که اینقدر زرنگ و باهوش 
و شجاع هستی که خیانت یک نفر به کشورت را دیده ای، چرا تا وقتی 

هنوز ممکن بود »آن مرد خائن« سرمربی تیم ملی باشد حرف نزدی؟
خوب شد که کارلوس کی روش از تیم ملی ایران خداحافظی کرد.

یادداشت

ش
ورز

خوب شد که کی روش خداحافظی کرد
ادامه از صفحه اول
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درگاه پرداخت امن

تولیدسلولبنیادیجنینانسانودرمانپارکینسونوتومورهایبدخیم دستاوردهایرویانبهمناسبتدههفجر؛
پژوهشگاه  پژوهشــگران  ایرنا-  تهران- 
رویان جهاد دانشــگاهی به عنوان قطب 
تحقیقات سلول  های بنیادی در جهان در 
طول ۳۱ سال تاسیس این مرکز علمی، 
توانسته اند به موفقیت های زیادی ازجمله 
تولید و پیوند سلول های بنیادی جنینی 
انســانی و درمان بیماری پارکینسون و 
بیماران مبتلا به تومورهای بدخیم دست 

یابند.
به گــزارش گروه علم و آمــوزش ایرنا، 
پژوهشگاه رویان به عنوان یکی از مراکز 
علمی موفــق در ایران، دســتاوردهای 
زیادی در حوزه هــای مختلف درمانی 
از جمله درمان ناباروری زوجین، سلول 
درمانی و پیشگیری و خدمات مختلف 
به بیماران دیابتی داشته است. ۳۱ سال 
پیش در هشــتم خرداد ماه سال ۱۳۷۰ 
مرکز جراحی محدود رویان با هدف ارایه 
خدمــات درمانی به زوج هــای نابارور و 
پژوهش و آموزش در زمینه علوم باروری 
و ناباروری توســط زنده یاد دکتر سعید 
کاظمی آشتیانی و گروهی از پژوهشگران 
و همکارانش در جهاد دانشــگاهی علوم 

پزشکی ایران تأسیس شد.
به مناسبت فرارسیدن دهه مبارک فجر 
برخی فعالیت های این قطب مهم علم 
پزشکی تولیدمثل و تحقیقات سلول های 
بنیــادی در منطقه و جهان را به صورت 

فهرست وار از نظر می گذرانیم.

تولید سلول بنیادی جنینی انسان
پژوهشــگاه رویان از جمله معدود مراکز 
تحقیقاتــی ایران اســت که بــه دلیل 
پژوهش های بنیادی در مرزهای دانش 
و دســتاوردهایی همچون دستیابی به 
توان تولید سلول بنیادی جنینی انسان 
و تولید نخستین حیوانات شبیه سازی 
شده نامش در میان ۱۰ کشور پیشرفته 

صاحب این فناوری ثبت شده است.
برگزاری کنگره و جشنواره بین المللی 
رویان در حــوزه پزشــکی تولیدمثل، 
سلول های بنیادی و پزشکی بازساختی 
نیز همــواره مورد توجه مجامع علمی و 
رسانه های خارجی بوده و به موازات این 
موفقیت هــای علمی در بعد کاربردی و 
ارایه خدمت به بیماران هم تحولی جدی 
در زمینه درمان ناباروری در کشور ایجاد 
کرده است و تاکنون نزدیک به ۳۰ هزار 
زوج ایرانی و خارجی مســتقیم از نتایج 
تحقیقات و خدمات آن بهره مند شده اند.

این پژوهشــگاه هم اکنون فعالیت های 
پژوهشی خود را در سه قالب پژوهشکده 
علوم تولیدمثل، پژوهشــکده زیســت 
شناسی و فناوری سلول های بنیادی و 
پژوهشکده زیســت فناوری دنبال کرده 
و همچنین از طریق چهــار مرکز فوق 
تخصصی درمان ناباروری، مرکز ســلول 
درمانی، مرکز پیشگیری و کنترل دیابت 
و چاقی و متابولیســم و مرکز تخصصی 

تحصیلات تکمیلی خدمــات خود را به 
بیماران و جامعه هدف ارائه می کند.

پژوهشگاه رویان تاکنون چندین شرکت 
دانش بنیان تأسیس کرده است و تعدادی 
از هسته های فناور و کسب و کارهای نوپا 

را نیز پشتیبانی و حمایت می کند.
قراردادن پژوهش در کنار درمان

شاید یکی از مهمترین علت های موفقیت 
رویان که مرهون تفکر و مدیریت جهادی 
و کم نظیر مؤســس و بنیانگذار آن زنده 
یاد دکتر سعید کاظمی آشتیانی است را 
بتوان قرار دادن پژوهش در کنار درمان و 
ارایه خدمات به بیماران و اهمیت دادن به 

این موضوع عنوان کرد.
درست اســت که مرکز تخصصی رویان 
یکی از اولین مراکز فوق تخصصی درمان 
نابــاروری بوده اما هم اکنون بیش از ۹۰ 

مرکز درمان ناباروری در کشــور وجود 
دارد که به ارایه اینگونه خدمات مشغول 
هستند. وجه تمایز پژوهشگاه رویان این 
بــوده که در حد ارائــه خدمات درمانی 
متوقف نمانده و با پژوهش در همه زمینه 
های مرتبط با بخش درمان و استفاده از 
ظرفیت ها و دســتاوردهای جدید خود 
مجموعه رویان، همیشــه پیشگام بوده 
است. از سوی دیگر، پژوهشگاه رویان، به 
مقوله آموزش نیز همواره به عنوان یکی 
از ارکان اصلی در کنار دو رکن درمان و 

پژوهش توجه داشته است.
برگزاری جایزه بین المللی کاظمی

بخشی از تعاملات بین المللی پژوهشگاه 
رویان با دیگر مراکز تحقیقاتی دنیا از این 
رهگذر شکل گرفته اند. پژوهشگاه رویان 
برگزار کننده یک کنگره و جشنواره بین 

المللی به مدت بیســت و سه سال بوده و 
چندین سال است که به فرموده رهبری 
)مدظله العالی( چندین دوره از جایزه بین 
المللی کاظمی )Kazemi Prize( برگزار 
شده است و مورد استقبال بسیار دانشمندان 
سراســر جهان قرار گرفته اســت. تبادل 
دانشجو و همچنین طرح های پژوهشی 
مشترک با دانشگاه های داخلی و خارجی 
و مراکز تحقیقاتی بین المللی و معتبر دنیا، 
فقط بخشی از این دســتاوردها است. در 
بخش ارایه خدمات درمانی نیز سال هاست 
زوج های نابارور برای درمان از دیگر کشورها 

به این مرکز مراجعه می کنند.
آخرین دستاورد پژوهشگاه رویان

از جمله دستاوردهای پژوهشگاه رویان 
جهاددانشگاهی که توسط یکی از شرکت 
های زیر مجموعه پژوهشگاه انجام شده 
است نتایج حاصل از انجام کارآزمایی های 
بالینی با استفاده از سلول های کشنده 
طبیعــی از افراد غیر خویشــاوند برای 
درمان بیماران مبتلا به تومورهای بدخیم 
مغزی است که در سمپوزیوم بین المللی 
سرطان ارایه شد. بر اساس مستندات بین 
المللی و رسانه های تحلیل علم از جمله 
رویان  پژوهشــگاه   )Elsevier( الزویر 
جهاددانشگاهی و جمهوری اسلامی ایران 
همچنان در دو حوزه و شاخه های زیست 
شناسی و فناوری سلول های بنیادی و 
علوم تولید مثل پیشتاز و سرآمد منطقه 

خاورمیانه و جهان است و امید است تا با 
برگزاری نشست های تخصصی و کنگره 
های بین المللی، جایگاه رویان و کشور را 
در سطح منطقه خاورمیانه و جهان حفظ 
و با تبادل دانش، زمینه ارتقاء سطح علمی 

در کشور را فراهم کنیم.
تازه های درمان سرطان

همچنین از تازه های درمان ســرطان و 
محصولات بومی تولید شــده در درمان 
ســرطان می توان محصولات شــرکت 
دانش بنیان کیاسل )کیان ایمن سلول( 
]Kiacell-Immune[ کــه یکــی از 
دســتاوردهای اخیر دانــش بنیان های 

پژوهشگاه رویان است نام برد.
مقالات بین المللی و ثبت اختراع

تعداد کل مقالات بین المللی چاپ شده 
پژوهشگاه رویان تعداد ۳۴۳۸ مورد است 
که از این تعداد، ۳۶۷ مقالات )۴۰ درصد 
بصورت همکاری بین المللی( در ســال 
۱۴۰۱ چاپ شده است؛ منجر به افزایش 
پژوهشگاه   ]H [H-Index شــاخص
رویان به ۷۸ شــده اســت. تعداد ثبت 
اختراعات ملی ۶۵ مــورد و تعداد ثبت 

اختراعات بین المللی چهار مورد است.
کتب و فعالیت های پژوهشی

تاکنــون ۱۵۸ کتاب توســط همکاران 
رویانی چاپ شده است. در سال ۱۴۰۱ 
همکاران پژوهشگاه رویان ۱۵ جلد کتاب 

منتشر کردند .


